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Hola, hola, škola volá! 

Brány škol a  školek se otevírají stov-
kám nových prvňáčků, ale i ostříleným 
školákům a  předškolákům. Vzpome-
nete si ještě na svůj první školní den? 
Já ho strávil v  tehdejší základní škole 
Hviezdoslavova, dnešní ZŠ J. A. Ko-
menského v  Břevnově. A  stejně jako 
všem ostatním mi v  tento den začala 
úplně nová etapa života. Všem novým 
školákům přeji, aby se jim ve škole líbi-
lo a dělali radost svým rodičům i paním 
učitelkám a pánům učitelům. A aby se 
dobře učili, aby potom, až jednou bu-
dou dospělí, nemuseli dělat starosty. 
Práce je to sice zajímavá, pestrá a bo-
hatá, ale napadlo by vás, že vám kvůli 
ní může jít i o život? Mně tedy ne. A už 
vůbec by mě nenapadlo, že vám může 

jít o život jen proto, že projevíte opačný názor, než má někdo jiný. 

Lhostejno zda prezident nebo „obyčejný“ člověk. Já jsem si dovolil vyjádřit 
svůj názor na  Koněvovu sochu, která stojí v  Bubenči, a  je mi teď každý den 
vyhrožováno smrtí. To je bohužel velmi smutný pohled na  naši společnost. 
Na společnost, která měla posledních třicet let na to, aby se oklepala z hrůz 
komunismu a naučila se respektovat názory ostatních. Nebudu ale plakat. Po-
mník sovětského vojevůdce Koněva je bohužel bolavou patou Prahy 6 a nám 
nezbývá, než jej znovu a znovu řešit, i když máme na práci mnohem důležitější 
a zajímavější věci. Jako jsou třeba právě výše zmíněné školy a školky. Doufám, 
že vás všechny budou vaši malí školáci a předškoláci naplňovat radostí a pý-
chou. Sám jsem na toho svého prvňáka moc a moc zvědavý.

Držme si palce a neklesejme na mysli!
Srdečně

starosta Ondřej Kolář

ZEMŘEL PROFESOR  
JIŘÍ ZÁMEČNÍK
Ve  věku úctyhodných 92 let zemřel 
prof.  MUDr.  Jiří Zámečník, CSc., le-
genda české radioterapie, čestný 
občan Prahy 6, nositel nejvyššího 
vyznamenání vodních skautů Řádu 
Stříbrného bobra, Junáckého kříže 
„Za  vlast“ 1939–1945, Nejvyššího 
vyznamenání ČČK Medaile dr.  Alice 
Masarykové a dalších. Jiří Zámečník 
se významně podílel na vývoji a pro-
pagaci radiační onkologie u  nás 
i ve světě, za což získal řadu ocenění. 
Je autorem řady odborných publika-
cí a textů. Desítky let působil v Ústa-
vu radiační onkologie v Praze na Bu-
lovce. Za 2. světové války byl členem 

revolučních oddílů Junáku a  aktivně se podílel na  Pražském povstání. 
Za svou angažovanost strávil v roce 1949 osm měsíců v pracovním tábo-
ře. Profesor Zámečník byl výjimečnou osobností. 

6. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MČ PRAHA 6 
se uskuteční ve čtvrtek 12. září od 10 hodin 

v zasedacím sále ZMČ, Čs. armády 23, Praha 6, 6. patro. 
Pevný bod INTERPELACE bude zařazen do programu od 15 hod. 

 Program zasedání bude zveřejněn na úřední desce.

PRAVIDELNÁ SETKÁNÍ VE SKLEŇÁKU 
Každé první pondělí v měsíci se od 17 do 19 hodin budou konat pra-
videlná setkání s radní pro strategický rozvoj a památkovou péči Evou 
Smutnou ve Skleněném paláci. První se koná 2. září.  Radní je připravená 
odpovídat na otázky občanů, kterým je k dispozici také telefonní číslo 
220 189 168.

KOMENTOVANÉ PROCHÁZKY PRAHOU 6 
Radnice zve na další procházky Prahou 6 s průvodkyní Hedvikou Čen-
kovou, která přiblíží zajímavá místa této městské části. Vstup je zdar-
ma, počet účastníků není omezen. 
25. 9. od 17 hod. Bubeneč I. / procházka z nám. Svobody kolem vil 
rodiny Petschků, krásnou vilovou zástavbou ve  Slavíčkově ulici až 
k Lannově vile. Začátek procházky před Skleněným palácem na nám. 
Svobody. 
26. 10. od 14 hod. Něco málo z Břevnova trochu víc ze Střešovic / 
procházkou kolem břevnovských usedlostí, Střešovičkami k Müllero-
vě vile. Začátek procházky na zastávce autobusu 180 Kajetánka.                   
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AKTUALITY

USNADNIT NĚKTERÝM RODIČŮM 
POŘÍZENÍ ŠKOLNÍCH POMŮCEK MÁ 
NOVÝ PROJEKT POŠLI AKTOVKU 
DÁL. PRINCIP JE JEDNODUCHÝ. JDE 
O VÝMĚNU PRO JEDNY JIŽ NEPO
TŘEBNÝCH A PRO DRUHÉ POTŘEB
NÝCH VĚCÍ DO ŠKOLY. 

Praha 6 díky nápadu radního Mariána Hoška, 
který má na  starosti sociální oblast, hraje roli 
zprostředkovatele. „Lidé si už takto ve  větších 
rodinách nebo v  komunitách vypomáhají, že 
si věci předávají. Já jsem z  větší rodiny a  naše 
děti a  naši známí vytvářejí jednou za  čas vždy 
takovou burzu. Tak jsme to zkusili i  jako radni-
ce a  ono to funguje,“ řekl radní Marián Hošek 
(KLID/KDU-ČSL). Aktovky, penály a  další školní 
pomůcky, které jsou zachovalé, a nevyužíváte je, 

ještě stále můžete přinést v úřední dny na rad-
nici Prahy 6 do kanceláře radního. Věci jsou ná-
sledně nabízeny na  facebookových stránkách 
Pošli aktovku dál. Akce má podle Mariána Hoška 
jak sociální, tak ekologický rozměr. Výměnou se 
zamezí plýtvání a  zbytečnému odpadu. V  pří-
padě dotazů kontaktujte Denisu Boháčkovou 
na tel: 220 189 137 nebo e-mailu dbohackova@
praha6.cz.

NEVYUŽÍVANOU VILU V ULICI 
U VORLÍKŮ, KTERÁ JE MAJET
KEM HLAVNÍHO MĚSTA, SVĚŘI
LO  PRAŽSKÉ ZASTUPITELSTVO 
DO SPRÁVY PRAHY 6. A TO  
S PODMÍNKOU, ŽE ZDE VZNIKNE  
ŠKOLSKÉ ZAŘÍZENÍ.

„Radnice co nejdříve připraví studii proveditel-
nosti využití objektu. Nápadů, jak tento krásný 
objekt využít, máme hned několik, ale chceme 
vybrat ten nejlepší,“ říká Marie Kubíková (ODS), 

radní pro školství. K budově patří rozlehlá zahra-
da, ta ale nebyla předmětem svěření, a tak musí 
radnice zahájit jednání o jejím pronájmu.

OD 1. ZÁŘÍ DOCHÁZÍ KE ZMĚNĚ 
TRASY AUTOBUSOVÉ LINKY ČÍSLO 
108. CÍL LINKY ZŮSTANE STEJNÝ, 
ALE V ÚSEKU MEZI ZELENOU A SI
BIŘSKÝM NÁMĚSTÍM POJEDE JINOU 
TRASOU. 

„Změnu jsme prosadili s cílem zlepšit dopravní 
obslužnost Bubenče. Jsme přesvědčeni, že linka 
takto lépe obslouží školy a školky v této části Pra-
hy 6,“ uvedl předseda komise dopravní Vladimír 
Šuvarina (ODS). Linka 108 nově pojede trasou 
přes ulici Rooseveltova, kde jsou zřízeny dvě za-
stávky Rooseveltova a  Českomalínská. Odklon 
linky 108 přes ulice Terronská a  Rooseveltova 
přináší zajímavou alternativu spojení k  MŠ Ter-
ronská a MŠ Charlese de Gaulla, které leží právě 
v blízkosti zastávky Rooseveltova. Další zastávka 
Českomalínská se zase nachází v  blízkosti ZŠ 
Speciální a praktické pro děti s kombinovanými 
vadami, a také MŠ Emy Destinnové.
Midibusová linka 108 v trase Sídliště Na Dědině 
– Dejvická slouží od  července 2018 k  zajištění 
místní obsluhy po celé Praze 6 a spojuje všechny 
její části od  Dědiny přes Liboc, Petřiny, Baterie, 
Norbertov, Střešovice až po Dejvice a Bubeneč.

Pošlete aktovku dál 

Vila v ulici U Vorlíků má sloužit školství

Linka 108 vede od září kolem školek

Chodítko  
pro Amálku
Dvouletá Amálka, která trpí kvůli genetické 
nemoci – osteogenesis imperfecta – vysokou 
křehkostí kostí a častými zlomeninami – za dva 
roky svého života jich prodělala už deset – 
má své speciální chodítko, které ji ochrání, 
usnadní pohyb a poroste s ní. Peníze na jeho 
pořízení vybral Nadační fond Šestý smysl 
za podpory Prahy 6 a dalších sponzorů během 
charitativního Letního dne. Z  dobrovolného 
vstupného a dalších příspěvků byla zakoupe-
na tato speciální pomůcka, kterou si na radnici 
převzala maminka i s oběma dvojčaty – Amál-
kou a zdravým Matyáškem – od členů fondu 
a radního pro sociální politiku Mariána Hoška 
(KLID/KDU-ČSL).  „Velice si cením obětavosti 
maminky, která se kromě plné zátěže s Amál-
kou věnuje i jejímu velice vitálnímu bráškovi,“ 
řekl při předávání radní Hošek. 

HLEDÁ SE VÁNOČNÍ STROM 
Praha 6  vyzývá občany, kteří mají na  svém 
pozemku smrk ztepilý či jedli a  plánují po-
žádat odbor dopravy a  životního prostředí 
o  povolení pokácet jej, ozvěte se radnici. 
Možná právě váš strom bude  ten vhodný 
a  krásný, aby zdobil některou čtvrť městské 
části od první adventní neděle až po svátek 
Tří králů. Úřad městské části vám za to pomů-
že s vyřizováním administrativy. 
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OD KVĚTNA DO ČERVNA SE 
TECHNICKÁ ULICE V DEJVICKÉM 
KAMPUSU PROMĚNILA V PĚŠÍ 
ZÓNU.  ZKUŠEBNÍ PROVOZ SE 
SETKAL S POZITIVNÍMI REAKCEMI. 
PO  STAVEBNÍCH ÚPRAVÁCH SE SEM 
VELICE  PRAVDĚPODOBNĚ ZÓNA 
BEZ AUT VRÁTÍ. 

„Vyzkoušeli jsme si, že pěší zóna i pořádání far-
mářských trhů tomuto prostoru sluší, nicméně 
šlo pouze o zkušební provoz, k trvalému zave-
dení zóny bez aut bude třeba provést stavební 
úpravu tohoto prostoru,“ vysvětluje místosta-
rosta pro majetek Jan Lacina (STAN). Podle něj 
radnice nechá zhotovit stavební projekt, který 
bude řešit novu podobu tohoto místa. Ulice se 
předláždí, vybuduje se tady provozní a  hygi-
enické zázemí pro pořádání farmářských trhů, 
které bude odpovídat současným standardům, 

tedy rozvede se elektřina, voda, vybudují odpa-
dy a sociální zařízení. Protestů se objevilo mini-
mum, a to hlavně od řidičů, že nemají kde par-
kovat. To ale není podle Lukáše Nováka (Zelení) 
pravda: „Parkovacích kapacit je v okolí dostatek, 
například takové podzemní garáže v NTK nejsou 
nikdy plné. A Technická ulice by si zasloužila oži-
vení a pěší zóna je prvním krokem,“ dodává.
Tímto místem projde denně více než dvacet 
tisíc lidí, převažují mezi nimi studenti, a  i  ti by 
zde pěší zónu přivítali. „Ukázalo se, že toto mís-
to může být i  prostorem pro setkávání a  od-
počinek, nejen pro zběsilý úprk do a z učeben, 
kanceláří a laboratoří a kličkování mezi auty a že 
prostor lze dobře využít i k pořádání kulturních 
akcí,“ říká studentka ČVUT Alžbeta Vachelová, 
která se podílela na pořádání akcí v této ulici bě-
hem zkušební pěší zóny. 
Podle místostarosty by se mohla Technická 
 ulice stát pěší zónou ještě v  tomto volebním 
období. 

Garáže na Prašném 
mostě by měl 
spravovat magistrát
OD PŘÍŠTÍHO ROKU BY GARÁŽE 
NA PRAŠNÉM MOSTĚ MĚLY OPĚT 
PŘEJÍT DO SPRÁVY HLAVNÍHO MĚSTA.

Zatímco patro se 150 parkovacími místy urče-
nými pro auta rezidentů je po výběrovém řízení 
téměř obsazené, a žádné změny se ho netýka-
jí, komerční pronájem ostatních ploch zůstal 
za  očekáváním radnice.  Proto je chce „vrátit“ 
magistrátu. „Hlavní město má jako obec lepší 
nástroje k  tomu garáže lépe vyznačit ve  veřej-
nému prostoru, a  tak do  nich směrovat řidiče. 
Vzhledem k  ambici hlavního města spravovat 
velké parkovací kapacity po celé Praze má také 
– na rozdíl od nás – šanci jejich provoz na straně 
nákladů výrazně racionalizovat,“ říká  místosta-
rosta pro majetek Jan Lacina (STAN).
Například opozice ale vidí problém s  ne-
naplněností jinde. „Postavit v blízkosti prvotřídní-
ho turistického cíle a relativně mimo bytovou zá-
stavbu podzemní garáže jen pro osobní auta bez 
možnosti vjezdu autobusů, to se tehdy bémov-
ské Praze (opět) opravdu nepovedlo,“ konstatuje 
Lukáš Novák, odborník na dopravu za Zelené. 

 Rekonstrukce mostu Horoměřická s největší 
pravděpodobností začne až v roce 2020, nikoli 
letos. Důvodem je problematický  průběh veřej-
ného výběrového řízení na  zhotovitele.
 Praha 6 zvýšila ředitelkám MŠ platy. Nově 
všechny zařadila do 11. platové třídy.
 Výbor pro otevřenost, média a  participaci 
před prázdninami podpořil návrh na tzv. systé-
mové informování veřejnosti o všech záměrech 
Prahy 6 v území, zejména staveb a dalších úprav. 
Na webu by se měly objevovat údaje o plánova-
ných akcích s dalšími podrobnostmi. 
 Komise bytové politiky prověřovala nájem-
ní smlouvy v obecních bytech určených ke ko-
merčním nájmům za první letošní čtvrtletí. Žád-
né podezřele vysoké cenové nabídky, které by 
nasvědčovaly spekulacím, mezi nimi neobjevila. 

K R ÁTC E  Z   R A D N I C E 

Do akce Pokresli Technickou, kterou uspořádala iniciativa Dejvize spolu s MŠ 
a ZŠ Lvíčata při ČVUT, se zapojilo téměř 100 dětí a ukázalo se, že pěší zóna 

v Technické má potenciál učinit dejvický kampus atraktivnější a bezpečnější. 

Od 26. srpna do 25. října provádí technická správa komunikací hlavního města Prahy 
pravidelný komplexní úklid vozovek. Čištění bude probíhat vždy od 8 do 15 hodin. 
Kdy přesně se bude uklízet vaše ulice, lze zjistit dvěma způsoby. Sedm dnů před dnem úklidu se 
v ní objeví dopravní značka zákaz zastavení s uvedeným datem a časem úklidu. Na vytipovaných 
blocích bude použito přenosné dopravní značení – značky „zóna s dopravním omezením“ a „konec 
zóny s dopravním omezením“ a k  tomu vyznačené datum a čas. Díky tomu nebude třeba v ně-
kterých místech použít tak velké množství přenosných dopravních značek. Jestliže chcete vědět 
termín úklidu v předstihu, najdete ho na stránkách https://www.tsk-praha.cz/wps/portal – v pravé 
části je vyhledaváč podle podle konkrétních ulic. S ohledem na probíhající výkopové práce je mož-
ná i případná změna harmonogramu čištění některých komunikací. Při čistění ulice je třeba auta 
zcela přeparkovat, nestačí je jen odstavit například na chodník. 

DIVADLO BRATŘÍ FORMANŮ 
se po roce vrací do Prahy se svojí kočovnou 
Wild West Show DEADTOWN. Představení 
se pohybuje na pomezí divadla, kabaretu, 
cirkusu a němého filmu. 
Od 15. 10. do 5. 11. se uskuteční 
17 představení v mobilním dřevěném 
„Saloonu“, který bude postaven v dejvickém 
kampusu před stavební fakultou ČVUT. Více 
informací www.deadtown.cz.

Podzimní úklid komunikací 

Vrátí se do Technické ulice pěší zóna? 
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VEŘEJNÝ PROSTOR

NOVÁ MLHOVIŠTĚ, KTERÁ PRAHA 6 
NECHALA BĚHEM LÉTA NAINSTALO
VAT U DĚTSKÝCH HŘIŠŤ, MAJÍ ZPŘÍ
JEMNIT POBYT VE MĚSTĚ BĚHEM 
PARNÝCH LETNÍCH DNŮ A PŘINÉST 
OSVĚŽENÍ. 
První tři jsou instalována u  dětského hřiště 
na  Růžáku na  Hanspaulce v  Turkovské, druhé 
je v Dejvicích v parčíku mezi Banskobystrickou 
a Evropskou a třetí u hřiště Anastázova v Břev-
nově. Zařízení jsou napojena na  vodovodní 
přípojky a vodní mlhu chrlí v pravidelných inter-
valech. Na všech třech byl pro začátek nastaven 
stejný interval spouštění, a  to na  doporučení 
dodavatele 16krát za den mezi 9. a 20. hodinou. 
V  příštím roce by měla přibýt dvě nová, a  to 
u hřišť na Puškinově a Lotyšském náměstí.
Praha 6 také nakoupila první mobilní mlžítka, 
která zapůjčila restauracím na  svém území, 

které o  to měly zájem a  byly schopny zajistit 
jejich provoz. „Je to drobnost, která přináší ko-
lemjdoucím příjemné osvěžení během parných 
dnů. Náklady nejsou vysoké, spotřeba za den je 
minimální, a hlavně slouží všem, kteří se v dané 
lokalitě pohybují,“ říká k  tomu místostarosta 
Jakub Stárek (ODS), který má ve své gesci péči 
o veřejný prostor.
Praha 6 také ve spolupráci se společností JCDe-
caux, která se stará o zastávky MHD, představila 
pilotní projekt zastínění zastávek, díky němuž 
se sníží teplota, a to přinese větší komfort ces-
tujícím. První taková zastávka s  fólií na  střeš-
ním skle je na zastávce Dejvická. „Řešení ocení 
všichni, kteří čekají na další tramvaj. Díky fóliím 
na   střešních sklech přístřešku zde budete čas 
trávit zase o něco snesitelněji,“ věří starosta On-
dřej Kolář (KLID/TOP 09), který vyzval na  svém 
FB profilu, aby lidé vytipovávali další ze zastá-
vek, kam by se fólie měly umístit.

V Praze 6 vznikla další mlhoviště

BĚHEM LÉTA SE PODAŘILO ZREA
LIZOVAT DALŠÍ Z PARTICIPATIV
NÍCH NÁPADŮ PRO ŠESTKU.  

Na  dětských hřištích přibyly atraktivní tram-
políny, které jsou umístěny na  hřištích Mo-
zambická na  Červeném Vrchu, v  Soborské 
na  Hanspaulce a  na  hřišti Dusíkova na  Petři-
nách. Realizace přišla městskou část na  185 
tisíc korun. Další trampolíny najdete také 
na  hřištích na  nám. Interbrigády, ve Vostrov-
ské nebo na dětském hřišti U Kolejí, které tam 
městská část umístila již dříve.
O tom, jaké nápady z  letošního, již 3. ročníku 
Nápadu pro šestku, uspějí, bude mít veřej-
nost možnost hlasovat od  4. listopadu. Cel-
kem se sešlo 54 nápadů, které jsou zveřejněny 
na www.napadprosestku.cz a do poloviny října 
procházejí posouzením, zda jsou realizovatel-
né. Poté bude zahájeno hlasování veřejnosti.  

Nové trampolíny 
na hřištích

Pražská 50 startuje 
v Bechyňově ulici 
V sobotu 21. září proběhne už 21. ročník cyklistické-
ho závodu Author Pražská 50. Hlavní závod startuje 
v  11  hodin v  Bechyňově ulici. Trasa s  převýšením 
910 metrů vede z Dejvic do Horoměřic, dále na  Vel-
ké Přílepy, Noutonice, Okoř, Tuchoměřice, Nebušice 
a  skrz Šárku se vrací do  Dejvic, cíl se nachází před 
Národní technickou knihovnou. Přihlášky je možné 
podávat jen do  19. září. Připravený je také pražský 
dětský sprint a bohatý doprovodný program. 
Podrobnosti najdete na www.prazska50.cz.
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SMART CITY – CHYTRÉ MĚSTO

ČTRNÁCT PROJEKTŮ PRO CHYTRÉ 
MĚSTO BY MĚLO V NÁSLEDUJÍCÍCH 
LETECH ZLEPŠIT A ZPŘÍJEMNIT ŽI
VOT OBYVATELŮM ŠESTKY. NĚKTE
RÉ Z NICH STOJÍ PÁR TISÍC KORUN 
A LZE JE REALIZOVAT V NÁSLEDUJÍ
CÍCH MĚSÍCÍCH – NAPŘÍKLAD DĚTI 
VE ŠKOLKÁCH BY MOHLY NOSIT 
REFLEXNÍ VESTY SE ZABUDOVA
NÝM ČIPEM, KTERÝ JE PROVÁZANÝ 
S MOBILNÍ APLIKACÍ V TELEFONU 
PANÍ UČITELKY, A POKUD SE NĚKTE
RÉ Z NICH VZDÁLÍ, APLIKACE NA TO 
HNED UPOZORNÍ. 

Mezi chytré projekty s delší dobou realizace pa-
tří například projekt Evropská, kdy by doprava 
na  této vytížené ulici od  Kulaťáku až na  letiště 
k  terminálu 3 měla být řízena formou chytré 
telematiky a  připravit se na  provoz autonom-
ních vozidel bez řidiče. „Především bych chtěl 
upozornit, že chytré město není o  tom, že by 
v ulicích města přibývaly nové předměty a pře-
kážky, na které se budou lidé v  lepším případě 
koukat nebo jim budou komplikovat život. Nej-
lepší řešení chytrých měst je takové, které není 
vidět,“ konstatuje místostarosta Jakub Stárek 
(ODS), který má smart city v gesci.  

Bezpečnost dětí ve školkách
Projekt na zvýšení bezpečnosti ve školkách patří 
mezi nejjednodušší, nejlevnější. S  jeho zkouše-
ním v některé z vytipovaných školek by se moh-
lo začít co nejdříve. O co jde? Reflexní vesty, kte-
ré děti nosí na vycházky nebo na hřiště, by měly 
zabudovaný čip provázaný s  mobilní aplikací 
paní učitelky. Ta tak bude mít přehled o pohybu 
dětí a v případě, že se některé z nich vzdálí, apli-
kace ji na to upozorní. 

Bezpečnost dětí ve družinách
Čipová karta, kterou dnes školáci používají na-
příklad v  jídelnách, by byla propojena s  apli-
kací a ta by ohlásila, kdo si pro dítě do družiny 
přišel. Rodiče podle rozvrhu vidí, kde se jejich 
dcera nebo syn pohybují. Karta bude svázaná se 
jménem, přiloží se při vstupu do školní družiny 
a v aplikaci se objeví, kde se dítě nachází. Vycho-
vatelka v  tu samou chvíli dostane upozornění, 
kdo si pro dítě přišel.

Chytré odpadkové koše
Chytré odpadkové koše jsou určené na  sběr 
tříděného i  směsného odpadu – jde o  koše se 
zabudovaným lisem a solárním nabíjením. Koše 
díky napojení na online dispečink a zabudova-
ným senzorům samy nahlásí, kdy je nutné je vy-
sypat. Díky lisování se prodlužuje doba mezi vy-
vážením, čímž se šetří náklady na svoz odpadu.

Mobilní aplikace Lepší šestka
Mobilní aplikace s  pracovním názvem Lepší 
šestka by měla nahradit stávající a zastaralý lo-
kální MMSing. Bude primárně sloužit k  hlášení 
závad a  problémů a  výhledově by měly přibýt 
i další funkce. 
 „Lepší šestka je obdobou již existující aplikace 
hlavního města Změňte.to. Vyvstává tak otázka, 
jak obě aplikace mezi sebou provázat, aby pod-
něty z  obou se v  co nejkratším možném čase 
řešily na magistrátu, úřadu městské části i v dal-
ších zúčastněných organizacích,“ dodává Miloš 
Vlach (Piráti).

QR kódy ve veřejném prostoru
U významných objektů a staveb na území měst-
ské části by měly být umístěny tabulky s  QR 
kódem. Ty po  naskenování kódu přivedou jak 
turisty, tak místní na  informační část webu, 
která bude přístupná právě na základě odkazu 

a nabídne informace o  těchto objektech spolu 
s fotografiemi a zajímavostmi o daném místě. 

Projekt Evropská 
Tento projekt se týká jedné z hlavních doprav-
ních tepen, která leží na  území Prahy 6 a  tvoří 
spojnici na  letiště. Setkává se tu několik typů 
dopravy a  využívají ji nejen obyvatelé šestky, 
ale i okolních měst a vesnic. Jedním z klíčových 
kroků je řízení dopravy na  tomto úseku, a  to 
formou chytré telematiky. Umělá inteligence 
bude ovládat celý systém, počítat auta, minu-
ty zdržení i  provoz městské hromadné dopra-
vy, a  to vše bude v  řádu vteřin vyhodnocovat 
a  podle výsledků regulovat dopravu v  tomto 
úseku. Tím by se nejen zrychlil samotný provoz, 
ale auta by tak často nestartovala a nestála, tím 
by také vypouštěla do  ovzduší méně škodlivin 
nebo CO2. Praha 6 je součástí Národního centra 
kompetence, které sdružuje akademiky z ČVUT 
a  Akademie věd, soukromé technologické fir-
my a zástupce města a městských částí, protože 
takto komplexní projekt vyžaduje maximální 
odbornost a  spolupráci všech zmíněných slo-
žek. Inspirací je podobně klíčová ulice v centru 
Berlína, kde již několik let Technická univerzita 
v  Berlíně realizuje podobný projekt. Další částí 
projektu by mohla být příprava na provoz auto-
nomních vozidel bez řidiče.

Dejvice 21 – čtvrť budoucnosti
Za  dejvickým nádražím mezi ulicemi Milady 
Horákové, Prašným mostem a  Václavkovou je 
prostor, který bude do  budoucna zastavěný.  
Praha 6 chce připravit veřejnou diskuzi o  tom, 
aby zde vnikla moderní čtvrť Dejvice 21. Spolu 
s hlavním městem, ČVUT, Institutem plánování 
a rozvoje a OICT chce vytvořit urbanisticky uni-
kátní propojení moderní architektury a principů 
chytrých a například i energeticky soběstačných 
měst. Cílem tohoto projektu by mělo být ověře-
ní, jakým způsobem jde do regulace zakompo-
novat principy chytrých měst.

Nové projekty pro chytrou šestku
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LETNÍ MĚSÍCE PATŘÍ VE VĚTŠINĚ 
ŠKOL A ŠKOLEK NEJEN MALOVÁNÍ 
A DROBNÝM OPRAVÁM, KTERÉ SI 
JEDNOTLIVÁ ZAŘÍZENÍ HRADÍ ZE 
SVÉHO ROZPOČTU, ALE I VĚTŠÍM 
INVESTIČNÍM AKCÍM.  
V  zařízeních spravovaných Prahou 6 se letos 
v  létě takto prostavělo zhruba čtyřicet milionů 
korun bez DPH. K  největším investicím za  té-
měř dvacet milionů korun patřilo dokončení re-
konstrukce mateřské školy Charlese de Gaulla. 
Probíhala tam sanace obvodového a  střešního 
pláště, modernizace sociálních zařízení, výměna 
rozvodů a  topení, pokládaly se nové podlahy, 
dělaly omítky a malovalo se.  Další větší či menší 

rekonstrukce se dělaly i  v  další zhruba desítce 
škol.  „Jsem ráda, že se nám letos podařilo vybrat 
velmi dobré dodavatele, a  tak se daří dodržet 

časový harmonogram a zároveň i kvalitní zpra-
cování,“ říká radní pro školství Marie Kubíková 
(ODS).

Žáci ZŠ J. A. Komenského se každý rok 
účastní zdravotnické soutěže pro 5. roční-
ky Helpíkův pohár.   
Letos vyslala do boje šest soutěžních posádek. 
Krajské kolo proběhlo v oboře Hvězda. V konku-
renci 26 týmů zvítězila dvojice Barbora Zema-
nová a Artur Szeredi a 5. místo obsadila dvojice 
Kryštof Premauer a Lukáš Pašník, všichni ze ZŠ 
J. A. Komenského. Oba páry postoupily do celo-
republikového kola pořádaného ve Velkých Lo-
sinách, kde na ně opět čekaly nejrůznější zdra-
votnické úkoly a  disciplíny. Vynikající znalosti 
a připravenost opět prokázala dvojice Barbora 
Zemanová a Artur Szeredi, která zvítězila a zís-
kala kromě medailí, poháru i cenu – resuscitační 
pannu. Stali se tak nejlepšími mladými záchra-
náři z celé republiky.

ZŠ Dědina – novou střechu za  skoro šest 
 milionů korun má škola Dědina.  Déšť a bouřky 
děti a učitele nezaskočí,  během druhé etapy 
rekonstrukce došlo nejen na opravu střech, ale 
i k jejímu zateplení a řešení hromosvodů. 
ZŠ J. A. Komenského –  má částečně opra-
vené a vyměněné podlahy, proběhla i sanace 
vlhkosti v části objektu. Cena byla necelý mi-
lion korun.
ZŠ Věry Čáslavské – zde došlo o  prázd-
ninách k  zřízení nové učebny a  sociální-

ho zařízení. Ve  školní jídelně čeká školáky  
a  pe dagogy nový pult pro výdej jídel  
a  úpravy centrální digestoře. Obě investice 
přesáhly do hromady částku dva a půl milio-
nu korun. 
ZŠ Pod Marjánkou – po  renovaci atletické 
dráhy a  fotbalového hřiště došlo k  rekon-
strukci zpevněných ploch sportovního areá-
lu, a to za tři miliony korun.
MŠ Pod Novým lesem – výměna okna u dět-
ské herny.

Děti se mohou 
těšit na nové 
šatny 

Nejlepší mladí 
záchranáři jsou 
z Prahy 6

V mateřské škole 
Bubeníčkova čekají 
na děti nově zre-
konstruované šatny 
za skoro půl milionu 
korun.

Na Základní škole Marjánka proběhla modernizace 
topného systému za více než sedm milionů korun. 

Další opravy a rekonstrukce ve školských  
zařízeních Prahy 6: 

Krásné nové a barevné 
šatny přvítají po prázdni-
nách děti ve školce Jílkova. 
Cena dosáhla bezmála 
osm set tisíc korun.
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MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 I LETOS PO
ŘÁDÁ VE SPOLUPRÁCI S VÍCE NEŽ 35 
VOLNOČASOVÝMI ORGANIZACEMI 
TRADIČNÍ AKCI MĚSÍC ZDRAVÉ ŠEST
KY – PŘEHLÍDKU VOLNOČASOVÝCH 
AKTIVIT PO CELÉ PRAZE 6. 

Akce bude slavnostně zahájena na  Ladronka-
festu 14. září a  potrvá až do  12. října.  Během 
této doby můžete navštívit zapojené volnoča-
sové a kulturní organizace a zkusit si nejrůzněj-
ší zábavné aktivity. Je to ideální příležitost pro 
vás i vaše děti, abyste zjistili, co je baví a v čem 
vynikají, než je zapíšete do zájmových kroužků.
Měli byste zájem zahrát si badminton, golf nebo 
softball? Chtěli byste se naučit umění sebeobra-
ny, zkusit si standardní nebo latinskoamerické 
tance? Chtěli byste zkusit taj-či, jógu nebo cvi-
čení pro maminky s kočárky? Nyní máte skvělou 
příležitost zjistit, co je to pravé pro vás či vaše 
děti. Program nenabízí pouze sportovní vyži-
tí, ale i aktivity z oblasti vědy a  techniky nebo 
zdravého životního stylu. Neváhejte a  zapojte 
se také do akce Měsíc zdravé šestky. Vybere si 
určitě každý, děti, rodiče i prarodiče.
„V  sobotu 14. září na  Ladronce si každý z  ná-
vštěvníků najde to své. Představení všech 
 aktivit, kterými lze na  Praze 6 trávit volný čas, 
se stalo velkou tradicí. Vítám každou možnost, 
která děti odvede od  obrazovek mobilů a  po-
čítačů,“ říká radní pro školství Marie Kubíková 
(ODS).

Měsíc zdravé šestky je akcí městské části, kte-
rá podporuje aktivní trávení volného času. 
Návštěvníci tady získávají novou inspiraci pro 
to začít s novým koníčkem. Aby akce byla ješ-
tě atraktivnější, je pro návštěvníky připravena 
soutěž o hodnotné ceny.
„Velmi nás těší stále narůstající zájem ze strany 
volnočasových organizací, které svou účastí činí 
z tohoto  projektu jedinečnou akci, která je stále 
více oblíbenější u široké veřejnosti. Návště vníci 
mají unikátní možnost vyzkoušet si tu velký 
počet zajímavých aktivit, a navíc zcela zdarma,“ 
říká radní pro zdravotní problematiku Marián 
Hošek (KLID/KDU-ČSL). Kompletní informace 
k  programu a  soutěži naleznete na  webových 
stránkách www.zdrava6.cz.

Vyučování ve všech školách začíná 
v pondělí 2. září a končí v úterý 30. 
června. Mezitím čekají na děti několi-
kery prázdniny a dny volna:

  podzimní prázdniny – úterý 29. a středa 
30. října

  vánoční prázdniny – od pondělí 23. 
prosince 2019 do pátku 3. ledna 2020. 
Vyučování začne v pondělí 6. ledna.

  jednodenní pololetní prázdniny  
– 31. ledna

  jarní prázdniny v Praze 6 – 24. února  
až 1. března 

  velikonoční prázdniny – od čtvrtka 9. 
do pondělí 13. dubna 

 státní svátky – pátek 1. a 8. května 

Nový školní rok v Praze 6
  městská část Praha 6 je zřizovatelem 33 

mateřských škol, v  nichž se nachází 123 
tříd s kapacitou 2971 dětí 

  Praha 6 je zřizovatelem 15 základních škol, 
letos otevřou 42 prvních tříd. Přitom nejví-
ce – čtyři – v ZŠ a MŠ A.  Čermáka

  Podle předpokladů mělo usednout do la-
vic 2. září celkem 1055 prvňáčků.

JIŽ JEDENÁCTÝM ROKEM PROBĚHL 
V MŠ SBÍHAVÁ PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR. 
RODIČE MOHLI PRO SVÉ DĚTI OPĚT 
VYBÍRAT RŮZNÉ ZAMĚŘENÍ – TÁ
BOR POZNÁVACÍ, VÝTVARNÝ, DRA
MATICKÝ, ZAMĚŘENÝ NA JÓGU ČI 
VAŘENÍ. CELKEM PROBĚHLO OSM 
TURNUSŮ. 
Příměstské tábory jsou oproti klasické výuce 
jiné i v tom, že je mohou navštěvovat také děti 
z jiných školek nebo starší sourozenci. Tím, že je 

ve skupině méně dětí – optimálně dvanáct –, tá-
bor si více užijí. To platí i pro dvě lektorky, které 
se o ně starají a připravují program. Menší skupi-
na nabízí  více času na společné aktivity a jejich 
různorodost. V  rámci týdne a  zaměření tábora 
děti tvoří z různých materiálů, navštíví výstavu, 
muzeum, jedou na výlet... 
Ve školce využijí nejen třídy, ale i venkovní pro-
středí, zahrady, terasy nebo blízké okolí Šárky 
a Hvězdy.
Celý týden je pro děti pohodový, klidný, nabitý 
novými zážitky a poznáním nových kamarádů.

Letní prázdniny ve Sbíhavce Kalendář školního 
roku 2019/2020

Měsíc zdravé šestky 2019: zapojte se 
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PŮVODNĚ STÁLO NA MÍSTĚ STRA
HOVSKÉHO STADIONU SPORTOVIŠ
TĚ S DŘEVĚNÝMI TRIBUNAMI, PŮ
DORYSNĚ SE VŠAK SHODOVALO SE 
SOUČASNÝM STADIONEM. V ROCE 
1933  UVOLNILA VLÁDA PENÍZE 
NA STAVBU STRAHOVA, JAK JE ZNÁ
MÝ DODNES. 

Projekt předpokládal stavbu slavnostního so-
kolského stadionu s kapacitou 180 tisíc diváků, 
dále všesportovní stadion a menší cvičiště dopl-
něné dřevěnými šatnami. 
Ve  třicátých letech dostal stadion také svůj 
 oficiální název – Masarykův státní stadion. 
V roce 1938 bylo místo svědkem jednoho z nej-
větších vystoupení českého lidu na  obranu 
 republiky před agresí nacistického Německa – 
X. všesokolský slet trval celý měsíc. Zejména le-
gendární vystoupení prostných mužů nazvané 
Přísaha republice a závěrečný chorál podpořený 
zvoláním třiceti tisíc cvičenců „Tak přísaháme“ 
měly až magickou sílu. To již měl stadion světo-

vou novinku – reproduktory přímo zabudované 
v ploše.  Obdobně XI. slet Československé obce 
sokolské na přelomu června a července 1948 se 
zase stal manifestací proti novému komunistic-
kému režimu, na dlouhou dobu naposled.

Spartakiády a co dál?
Od roku 1955 se stadion stal místem po řádání 
spartakiád, začala výstavba zděných šaten, 
sloužících v mezidobí spartakiád jako student-
ské koleje Českého vysokého učení technické-
ho. Problémy s  využitím stadionu pro téměř 
180 tisíc diváků však trvají dodnes. Místo, kde 
proběhly čtyři sokolské slety, dvě dělnické 
olympiády a  šest komunistických  spartakiád, 
bylo pronajato fotbalovému oddílu AC Sparta 
pro tréninkové zázemí a tribuny osiřely. 
Od  6. března 2003 jsou betonové tribuny 
 zapsány na  seznamu kulturních památek Čes-
ké republiky.  „Společně jsme sledovali vývoj 
Sletového stadionu od  jeho dřevěné podoby 
až k  jeho monumentální betonové podobě 
největšího stadionu své doby. Pevně věřím, že 
genius loci strahovské citadely je natolik silný 
a  významný, že jej dokážeme zachovat i  pro 
další generace a  ochránit před neuváženými 
záměry,“ dodává radní Eva Smutná (KLID/TOP 
09), která má památkovou péči v gesci. 

Olympijský diplom
Krásné umění mělo kdysi své kategorie při olym-
piádách. Jejich součástí byly v  letech 1912 až 
1948 i umělecké soutěže s vítězi, kteří  obdrželi 
stejné zlaté,  stříbrné a  bronzové medaile jako 
atleti. Byly uděleny medaile za olejovou malbu, 
v  sochařství, architektuře, hudbě a  literatuře. 
Tyto medaile byly uděleny, aniž by odměněný 
kdy trénoval v tělocvičně, na závodišti či v bazé-
nu. Umělecké soutěže nebyly součástí prvních 
moderních olympiád v  roce 1896. Zakladatel 
obnovených olympiád baron Pierre de Cou-
bertin si dlouho pohrával s  touto myšlenkou. 
V roce 1906 řekl v proslovu, že je na čase uvést 
ve sňatek dva svazky dlouho rozvedené – sva-
ly a  myšlení. Umělecké soutěže byly zahájeny 
v  roce 1912 na olympiádě ve Stockholmu, kde 
Američan Walter Winans vyhrál zlato za sochař-
ství. V roce 1924 Alfréd Hajós získal stříbro za ar-
chitekturu, a to za projekt plaveckého stadionu 
v Budapešti.
Na olympiádě v  roce 1932 v Los Angeles měla 
umělecká soutěž 540 přihlášených z  24 zemí. 
V  této soutěži získal diplom v  architektuře 
za   návrh stadionu s  největší plochou na   světě 
a tribunami pro 180 tisíc diváků architekt Alois 
Dryák z  Československa. Bylo to právě za  stra-
hovský  stadion.

Slavná historie 
velkého stadionu
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ANI ZAPSÁNÍ BETONOVÝCH TRIBUN 
DO SEZNAMU KULTURNÍCH PAMÁ
TEK NEOCHRÁNILO VELKÝ STRA
HOVSKÝ STADION PŘED CHÁTRÁ
NÍM. STAVBA HLEDÁ UŽ TŘICET LET 
NOVÉ VYUŽITÍ A OVLIVŇUJE I CELÉ 
SVÉ OKOLÍ. 

„Praha 6 je si svého závazku vůči Strahovu vě-
doma a  tomuto problému se věnuje velmi 
důkladně. Vítám, že hlavní město zpracovává 
podrobnou územní studii, která jednak vylučuje 
rozprodání Strahova na stavební parcely a  jed-
nak nám napoví, jakým směrem se na  Straho-
vě dál vydat,“ říká starosta Ondřej Kolář (KLID/
TOP 09). Využití celého rozvojového území by se 
mělo řešit komplexně, včetně Velkého strahov-
ského stadionu, studentských kolejí i  okolních 
pozemků. „Myslím, že je nutné si velmi dobře 
rozmyslet, jakou roli má mít Strahov mezi ostat-
ními pahorky, zvlášť s ohledem na blízkost toho 
sousedního, na  němž se nachází Pražský hrad. 
Pro nás je velmi důležité, aby Strahov tvořil vý-
znamnou dominantu,“ konstatuje Jakub Stárek 
(ODS), místostarosta pro územní rozvoj. V sou-
časné době je to místo pro studenty, rezidium 
sportu a  částečně bydlení a  tyto funkce zde 
chce městská část zachovat i do budoucna.

Shoda na územním plánu nutná 
Ve shodě s radnicí Prahy 6 chce jednat i magis-
trát s odůvodněním, že sebelepší studie nevyře-
ší situaci, když nedojde ke shodě mezi hlavními 
aktéry. Jednoznačnou prioritou magistrátu je 
zachovat zde jako převažující sportovní využití, 

a to v přiměřeně míře vhodně doplnit krátkodo-
bým či studentskými bydlením. „Běží zde změna 
územního plánu číslo 2839, která je před společ-
ným jednáním, ale chybí k ní podkladové studie. 
O  této studii budeme s  Prahou 6 jednat, pro-
tože obecně preferuji efektivní dohodu všech 
na  zásadních otázkách v  území,“ konstatuje  
1. náměstek primátora hlavního města Petr Hla-
váček, který má v gesci oblast územního rozvoje 
a  územního plánu. Velký strahovský stadion si 
zaslouží vhodnou konverzi formou výstavby při 
zachování volných sportovních ploch. Budoucí 
podoba by měla být připravena a  zpracována 
formou architektonické soutěže na základě širší 
debaty. „Současný zanedbaný stav volá po  dů-
kladné studii optimálního využití lokality a ná-
sledné modernizaci a dostavbě sportovních, pří-
padně ubytovacích zařízení. Například plavecký 
areál s  velkým krytým bazénem by elegantně 
vyřešil sporný záměr dostavby Petynky,“ přidává 
návrh na další využití zastupitelka Jana Kabelo-
vá (Piráti).
„Bohužel ale, jak už to v Praze bývá, je Strahov 
v  hledáčku mnohých zájemců, kteří jej chtějí 
využít především ve  svůj prospěch. Koho by 
nelákalo změnit celou plochu Strachova v  jed-
nu stavební parcelu,“ podotýká starosta Ondřej 
Kolář. S budoucí podobou Strahova totiž souvisí 
i  osud sousedního Rošického stadionu. Ten by 
chtěl vlastník prodat a  místo zastavět novými 
byty a domy. „Rozhodně není záměrem magis-
trátu změnit územní plán pro Rošického stadion 
a jeho okolí pouze na samostatné bydlení,“ po-
dotýká Petr Hlaváček. 

Komplikované pozemky 
Největším problémem celého území je celková 
zanedbanost, která u  velkého stadionu má až 
havarijní charakter. „Jeho stav je opravdu tristní. 
Zhruba před pěti lety proběhl průzkum, který ří-

kal, že je stadion na pokraji své životnosti nebo 
dokonce za  ní a  že zhruba za  deset let může 
docházet ke  strukturálním problémům. Polovi-
na doby na  řešení už ale uplynula,“ konstatuje 
místostarosta Jakub Stárek. Vzhledem k  rozsa-
hu území a jeho složitosti bude třeba důkladná 
postupná příprava, jednání s hlavními vlastníky, 
ale i památkovou péčí a dalšími aktéry, aby zde 
mohlo dojít k pozitivním změnám. 
Proč se do této situace stadion dostal? Nejenže 
pro něj nebylo vhodné využití, ale situaci dlou-
ho komplikovalo vlastnictví pozemků. Do  ma-
jetku hlavního města Prahy přešel teprve před 
čtyřmi lety v rámci narovnání vlastnických vzta-
hů s Českou unií sportu.
Plocha velkého strahovského stadionu je v sou-
časnosti rozdělená na  osm fotbalových trénin-
kových hřišť. Stadion aktuálně slouží jako záze-
mí pro sportovní kluby a jiné organizace. Výnos 
z nájmů za rok 2018 byl 7 906 709 korun. Podle 
Jana Chabra, radního hlavního města pro maje-
tek, ovšem částka na dlouhodobě naplánované 
nutné úpravy a údržbu je vyšší než čistý výnos 
z těchto nájmů. Podle médií se tyto náklady po-
hybují v řádu 30 milionu korun.

Tramvaj pro lepší dostupnost
Na  Strahově v  současnosti bydlí asi pět ti-
síc  studentů, kteří se odtud rozjíždějí do  škol 
do  různých částí hlavního města, velká skupina 
míří do  dejvického Kampusu. Rada hlavního 
města schválila v  červnu stavbu nové tramva-
jové tratě z  Malovanky na  Strahov, která zlep-
ší dostupnost této lokality a  přispěje k  jejímu 
dalšímu rozvoji.  Nová tramvaj bude kopírovat 
autobusovou linku 143 – z  Malovanky v  Bělo-
horské ulici po jede Vaníčkovou až na  zastávku 
Stadion Strahov, kde bude mít v  současném 
obratišti autobusů  konečnou. Délka trasy je 
1,3 kilometru. Pokud dopravní podnik zahájí 
co nejdříve přípravu projektové dokumentace 
a dokončí ji příští rok, mohla by samotná stavba 
začít v letech 2023 až 2025.

Budoucnost 
Strahova 
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NA ÚZEMÍ PRAHY 6 MÁ SÍDLO NĚ
KOLIK STOVEK ZAPSANÝCH SPOL
KŮ – TEDY DOBROVOLNÝCH SDRU
ŽENÍ NEJMÉNĚ TŘÍ OSOB, JEJICHŽ 
POSLÁNÍM JSOU VZÁJEMNĚ NEBO 
VEŘEJNĚ PROSPĚŠNÉ CÍLE. ŘADÍ SE 
MEZI NĚ KULTURNÍ A SPORTOVNÍ 
KLUBY, MYSLIVECKÁ SDRUŽENÍ 
A MNOHO DALŠÍCH. SPECIFICKOU 
SKUPINU MEZI NIMI TVOŘÍ SPOLKY, 
OVLIVŇUJÍCÍ VEŘEJNÝ PROSTOR, 
ROZVOJ ÚZEMÍ A BUDOUCNOST 
MĚSTSKÉ ČÁSTI.

„Spolky a jejich členové znají lokální prostředí, 
jeho přednosti i  problémy a  díky sousedským 
vztahům jsou přirozeným zdrojem informací, 
které jsou nezbytné pro odpovědné rozhodo-
vání při správě rozlehlé, stotisícové městské 
části. Nenárokujeme si rozhodovací pravomo-
ci,“ vyjmenovává přínos spolků pro život v Pra-
ze  6 Michal Chylík, předseda jednoho z nich.

ROZPORY KOLEM ŠATOVKY
Příklad z  posledních týdnů a  měsíců. Radnice 
sedm let čekala na na změnu územního plánu, 
aby místo chátrající usedlosti Šatovka vytvoři-
la seniorské centrum pro své občany. Původní 
usedlost Šatovky by měla sloužit jednak jako 
administrativní prostor seniorského areálu, 
kolem má nově vzniknout zhruba padesátka 
malometrážních bytů v pěti objektech, k tomu 
nová budova s technickým zázemím, autobuso-
vá zastávka… Místním občanům se projekt ne-
líbí, vyjadřují názor, že Šárecké údolí je cennou 

SPOLKY A JEJICH PŮSOBENÍ V PRAZE 6

přírodní lokalitou a  rozšíření výstavby na  její 
úkor je nepřijatelné. Radnice s občany a spolky 
z  této lokality jedná, svolává veřejná setkání 
a chce slyšet připomínky. Zatímco jedni kritizují 
samotný návrh zřídit zde seniorské centrum, jiní 
mají připomínky k jeho podobě a zdá se jim, že 
zde bude příliš staveb na úkor zeleně. Těm dru-
hým radnice vychází vstříc a po diskuzi projekt 
částečně upravuje. Z plánu mizí dům postavený 
v druhé řadě, aby byl zachován ráz ulice, kde jsou 
všechny domy stavěné pouze jednou řadou. 
Další z budov se zkracuje, aby zůstal zachován 
průhled do zeleně ve svahu za budovami, mizí 
také autobusová zastávky s kioskem. Část obča-

nů nový návrh přijímá, jiná ne a na magistrát po-
dává správní žalobu s odůvodněním, že ochrana 
přírody je nadřazená požadavkům místní samo-
správy. „Musím přiznat, že mě to nemile pře-
kvapilo, protože spolek byl od samého začátku 
se záměry radnice seznámen, věděl, kdo tvořil 
projekt, měl svého zástupce i v porotě architek-
tonické soutěže,“ říká Jakub Stárek (ODS), mís-
tostarosta pro územní rozvoj. „Náš spolek vznikl 
proto, aby chránil přírodní hodnoty Šáreckého 
údolí, ale projekt je příliš velký, málo respektuje 
dosavadní zástavbu a  přírodní památku,“ zdů-
vodňuje podání žaloby David Ptáček ze Spolku 
Šárecké údolí. Na otázku, proč podali správní ža-

O budoucí podobě Šatovky radnice 
několikrát diskutovala s občany.

Návrh seniorského centra Šatovka.
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lobu až nyní, když změna územního plánu pro-
bíhala sedm let, reaguje: „Námitky jsme podáva-
li v procesu nesprávné změny územního plánu 
a doufali, že se neschválí. Když ale prošla, domá-
háme se nápravy u soudu, aby se naše námitky 
řádně vypořádaly,“ dodává Ptáček. Soud zatím 
vyzval magistrát, aby se k  žalobě vyjádřil, nyní 
se čeká, až svolá jednání. Pokud žalobu zamítne, 
spolek hodlá využít další prostředky k ochraně 
přírody Šáreckého údolí.
 

LADRONKA A DALŠÍ DOBRÉ 
PŘÍKLADY 

Anketa, setkávání s  občany, zapojení spolků 
i  sportovních a  volnočasových organizací – 
zhruba rok trvající proces vedl v roce 2017 k vy-
tvoření dokumentu Plán pro Ladronku, strate-
gického dokumentu, který obsahuje sedmnáct 
opatření, jak v  následujících deseti letech toto 
místo vylepšit a  zkvalitnit. Na  začátku ovšem 
byly obavy hlavně lidí z  okolí, z  dalšího zvyšo-
vání kapacity bez toho, aby tomu odpovídalo 
zázemí nebo přibývalo parkovacích míst. Uži-
vatelé parku zase viděli jako problém sníženou 
bezpečnost pohybu. Mnozí se báli rozšíření cest 
na  úkor zeleně. Spokojen nebyl nikdo. Radni-
ce proto zahájila proces participace, vytvořila 
pracovní skupinu pro Ladronku a  začala o  bu-
doucnosti volnočasového parku diskutovat se 
spolky i dalšími subjekty, aby vznikl plán, jehož 
životnost bude delší než jedno volební období. 
Povedlo se najít shodu, kdy vedení městké části 
deklarovalo, že nechce na  místo přilákat další 
tisíce návštěvníků, ale že jí jde o zvýšení komfor-

tu, zázemí a služby pomocí dílčích změn a prů-
běžné správy, revitalizaci cest, ploch a vybavení 
tak, aby vyhovovaly všem skupinám uživatelů. 
Shodu mezi vedením radnice a spolky s Klubem 
přátel Ruzyně se podařilo najít při přípravě de-
veloperského – a  původně poměrně megalo-
manského – projektu tak, aby plánovaná výstav-
ba vyhovovala a nevadila místním obyvatelům. 
Velká participace proběhla i o budoucí podobě 
Bělohorské ulice, kde bylo třeba najít kom-
promis mezi spolky orientujícími se na  zeleň 

a ochranu životního prostředí a na druhé straně 
mezi živnostníky a některými obyvateli, kteří si 
přáli zachovat Bělohorskou jako obchodní ulici. 
Obě strany předložily své požadavky a za pomo-
ci radnice se našel kompromis, s nímž souhlasily 
obě strany.

BOJ O KOCÍNKU
Naopak příkladem, kde spolupráce mezi měst-
kou částí a spolky nefunguje, je projekt mateřské 
a základní školy Kocínka. V klasické zděné budo-
vě by měly vzniknout dvě třídy mateřské školy 
pro 56 dětí a osm učeben základní školy pro 272 
žáků, jídelny, víceúčelový sál, technické zázemí 
a zahrada. Ačkoli vypracování projektové doku-
mentace novostavby bylo zahájeno už v  roce 
2014 a souhlas s odstraněním dvou původních 
objektů bez čísla popisného, na  jejichž místě 
bude stát, pochází z února 2015, se stavbou se 
ještě nezačalo. Spolek Pro Hanspaulku a  další 
dvě fyzické osoby do  územního řízení opako-
vaně podávají námitky, žádají úpravy a  dopl-
nění projektu a  vydání rozhodnutí o  umístění 
stavby blokují. „Ten, kdo projekt tvořil, tak činil 
bez znalosti norem, což lze vyčíst i  z  odvolání, 
která jsme podávali,“ reaguje Michael Pokorný 
ze Spolku pro Hanspaulku a  pokračuje: „Pan 
místostarosta Stárek přišel k  projektu, který je 
neproveditelným, a musí udělat vše pro to, aby 
to změnil. Studii má k dispozici dva a půl měsíce 
a ještě nás nevyzval, abychom se nad tím sešli. 
Místo toho se snaží zbylé dvě osoby ovlivňovat 
tak, aby se oponenti postavili proti sobě,“ dodá-
vá Pokorný. Místostarosta Jakub Stárek reaguje, 
že navržená řešení radnice nyní důkladně srov-
nává a analyzuje. „Naším cílem je nalézt řešení, 

Zatím nerealizovaný návrh školy Kocínka.
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INZERCE

které bude co nejvíce naplňovat potřeby dětí 
z Prahy 6 a současně bude technicky, časově i fi-
nančně realizovatelné," dodává.

PRAVIDELNÁ SETKÁNÍ 
I VLASTNÍ STRÁNKA

Přes všechny spory a komplikace probíhá spo-
lupráce mezi radnicí Prahy 6 a  spolky v  nad-
standardní míře. Konají se pravidelná setkání 
zástupců radnice a spolků, spolky mají k dispo-
zici v radničních novinách Šestka jednu stránku, 
kde mohou informovat o své činnosti. Na první 
pohled maličkost a jednoduchá věc, ovšem jde 
o  unikát – v  jiných městech či městských čás-
tech něco podobného najít nelze. „Od  radnice 
to byl počin poměrně odvážný a  zpočátku to 
také mezi ní a spolky vřelo, jak docházelo k ná-
zorovým konfrontacím. Časem si obě strany 
vyjasnily mantinely spolupráce, a  tak mohou 
spolky od  té doby víceméně necenzurovaně 
přispívat k rozšíření pohledu obyvatel Prahy 6 – 
čtenářů Šestky – na to, jaká jsou v jejich bydlišti 
aktuální či žhavá témata, mimo oficiální vyjád-
ření zástupců radnice,“ říká Jarka Koňaříková, 
zástupkyně spolků a  koordinátorka „spolkové“ 
stránky v Šestce a pokračuje: „Občas to sice za-
skřípe a radnice pak hodnotí na jiných stránkách 
Šestky texty spolků jako ‚zavádějící‘ či ‚nepravdi-
vé‘, protože se vyjadřujeme k  projektům, které 
se z našeho pohledu negativně dotýkají našeho 
okolí.“ 
Od  roku 2015 probíhají pravidelná setkání zá-
stupců radnice a spolků. „Zpočátku začala setká-
ní s významnou nedůvěrou, postupem času se 
nám podařilo debatu kultivovat a  dostali jsme 
se k některým společným projektům a podle mě 
bylo vrcholem spolupráce mezi radnicí a spolky 
v  minulém volebním období společné připo-
mínkování nového Metropolitního plánu hlav-
ního města. Tam myslím, že jsme poprvé našli 

společnou řeč a  připomínkování koordinovali 
ku prospěchu všech, říká místostarosta Jan La-
cina (STAN), který setkání v minulém volebním 
období moderoval. 
I zástupci spolků setkání oceňují, i když souhla-
sí s  tím, že nejvhodnější formát se stále hledá. 
Kromě starosty by ocenili i zapojení dalších rad-
ních. „Systematická spolupráce by dle našeho 
názoru eliminovala situace, kdy se na  komu-
nikaci s  občany pohlíží negativně, je vnímána 
jako obtěžující, zdržující, nepodstatná nebo je 
zcela odmítána jako prvek, který do zastupitel-
ské demokracie nepatří,“ říká za  spolky Michal 
Chylík, předseda spolku Zelený Břevnov. Správ-
nou míru spolupráce tak, aby spolky, a  tedy 
občané dostali prostor k vyjadřování a ovlivňo-
vání podoby místa, kde žijí, hledají obě strany. 
„Můj pohled na  tu spolupráci je někdy takový, 
že spolky mají pocit, že by měly dění v jednotli-
vých částech Prahy 6 řídit a říkat radnici, co kde 
má dělat. Na  to můžeme zopakovat, že žijeme 
ve zastupitelské demokracii, kdy si sto tisíc oby-
vatel Prahy 6 zvolí čtyřicet pět zastupitelů a ti ze 
svého středu vyberou devět radních, kteří měst-
skou část opravdu řídí,“ konstatuje Jan Lacina. 
To však neznamená, že by se lidé ze spolků ne-

mohli do samosprávy zapojovat. Jsou členy ně-
kterých pracovních skupin, například pracovní 
skupiny pro úpravy Ladronky nebo Bělohorské 
ulice, dále komisí a výborů. „V budoucnu by bylo 
dobré, kdyby místo v komisi či výboru bylo vy-
členěno přímo pro spolky a nebylo obsazováno 
prostřednictvím politických stran,“ nabízí další 
podnět k vylepšení Michal Chylík. 
Aby se omezila nedorozumění a  ještě zlepšila 
spolupráce a komunikace mezi spolky a radnicí 
v  tomto volebním období, nejenže se četnost 
vzájemných setkání zvýšila z pěti na deset ročně, 
ale obě strany také spolu uzavřou memorandum 
o spolupráci městské části Praha 6 se spolky. 

Koncerty, divadelní představení, sportovní 
akce a  sousedská setkání… Většinu těchto 
aktivit veřejného života v Praze 6 organizují 
spolky a dobrovolníci. Radnice si ponechává 
organizaci pouze deseti až dvaceti nejvý-
znamnějších akcí v roce. 
V minulém volebním období se také vytvo-
řily dotační programy Kultura 1 a Kultura 2 
a v každém z nich byly alokovány dva mili-
ony korun. „Během roku také na kulturní ži-
vot v městské části přerozdělujeme peníze, 
které nám hlavní město posílá z  hazardu, 

celkem tedy radnice podporuje tyto akti-
vity částkou skoro šest milionů korun. Před 
naším příchodem na radnici v roce 2014 to 
bylo jen asi čtyři sta tisíc korun, tedy pat-
náctkrát méně,“ říká místostarosta pro kul-
turu Jana Lacina. 
Další podporu na  svou činnost dostáva-
jí spolky přímo z  rozpočtu městské části. 
Spolkům zaměřujícím se na  sport šlo loni 
a předloni 6,9 milionu korun, letos o 200 tisíc 
korun méně. Podpora pro spolky v  sociální 
oblasti činila od 1,6 do 2,1 milionů korun.

SPOLKY JAKO SOUČÁST KULTURNÍHO ŽIVOTA 

KDE HLEDAT INFORMACE O SPOLCÍCH? 
  Čtrnáct aktivních spolků zabývajících se ve-

řejným prostorem vytvořilo „spolek spolků“, 
více informací o něm najdete na http://pra-
hasest.cz.

  Informace ze života spolků v Praze 6 najdete 
na adrese praha6.org. Celkem jde o 23 spol-
ků. U mnohých z nich najdete mailové adre-
sy, abyste je mohli kontaktovat.
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POLITICKÁ DISKUZE

JAKUB STÁREK/ODS
Vztah ke  spolkům si stále 
tvořím. Pro nás komunální 
politiky jsou prospěšné čas-
to precizní znalostí lokality 
a  místních vztahů. Na  dru-
hou stranu vidím, že často 
hájí své konkrétní zájmy, za-

tímco já se jako zástupce Prahy 6 musím věcem 
věnovat z širší perspektivy. A ne vždy jsou tyto 
zájmy ve shodě. Dlouhodobě sleduji, že se ně-
kteří zástupci spolků snaží přebírat role politiků, 
aniž by k tomu měli mandát z voleb. Spolková 
aktivita pak na oko vypadá skvěle, ale v podsta-
tě dává moc do rukou osobám, které nenesou 
politickou a  fakticky ani jinou odpovědnost. 
To považuji za  ohýbání systému zastupitelské 
demokracie. Proto se snažím být předvídatel-
ný a  jsem rád, když tak fungují i moji partneři. 
Z  toho důvodu mě třeba nemile překvapilo, 
když se místní spolek rozhodl podat žalobu, aby 
zabránil výstavbě seniorského centra na  po-
zemku městské části, přestože byl od  počátku 
se záměry radnice seznámen a svého zástupce 
měl i  ve  výběrové komisi architektonické sou-
těže. A  pak se zase setkám s  milou iniciativou 
spolku místních myslivců, kteří pozvou celou 
školku, aby s nimi vypouštěla zajíce do přírody. 

MARTIN POLÁCH/ANO
V minulém volebním období 
jsme řídili gesce územního 
rozvoje, životního prostředí 
a dopravy, tedy ty, které s ve-
řejným prostorem souvisí 
nejvíce. Velmi si cením spol-
ků, které vytváří spolkový ži-

vot a snaží se v daném zájmovém území zlepšit 
veřejná prostranství, participovat na  různých 
akcích atd. To je práce konkrétních lidí, kteří 
něco aktivně dělají a pomáhají místním obyva-
telům se zapojit a být součástí místní komunity. 
Takové spolky mohou být pro radnici benefitem 
při řešení lokálních témat – například Plán pro 
Ladronku, regulaci Šáreckého údolí nebo ojedi-
nělou spolupráci při sběru připomínek k Metro-
politnímu plánu. Negativně vnímám ty spolky, 
které vznikly jen proto, aby mohly být účastníky 
stavebních řízení, vyjednávat s  investory a rad-
nicí v jakémsi veřejném zájmu. Dle zásad správ-
né participace se do projednávání lokálních té-
mat musí mít možnost zapojit kdokoliv osobně. 
Nelze komunikovat pouze se spolky jako jediný-
mi zástupci veřejnosti. 

JAN LACINA/STAN
Tři roky jsem v  minulém vo-
lebním období moderoval 
debatu mezi vedením radnice 
a  aktivními spolky a  nebyl to 
věru jednoduchý úkol, proto-
že nedůvěra byla ze začátku 
na obou stranách značná. Po-

stupně jsme však k sobě nacházeli cestu a napětí 
začalo postupně opadávat, až se přiblížilo k věcné 
debatě, v níž spolky hrají roli znalce jednotlivých 
lokalit v území Prahy 6 a městská část je tím pá-
dem vnímá jako významné partnery do  debaty 
- věcný dialog a budování funkční občanské spo-
lečnosti je nakonec v zájmu obou stran. Vrcholem 
spolupráce se pak stala spolupráce při připomín-
kování budoucího územního plánu hlavního měs-
ta Prahy. Některé spolky se soustřeďují výhradně 
na vytváření kulturních a společenských událostí 
(např. spolek Hanspaulka a její oblíbené Svatovác-
lavské slavnosti), pro ně jsme od roku 2014 zvedli 
dotace zhruba desetinásobně. Komunikace se 
spolky se zkrátka dramaticky zlepšila. Existují však 
také výjimky potvrzující pravidlo: Např. Spolek Pro 
Hanspaulku, dříve Hendlův dvůr už po  léta zlo-
volně brání vzniku nového školního areálu v ulici 
Na Kocínce při ZŠ a MŠ Bílá, kterou by děti i jejich 
rodiče z  Hanspaulky, Dejvic i  širšího okolí tolik 
 potřebovali. 

TOMÁŠ ŠÍDLO/PIRÁTI
Spolky na  Šestce děla-
jí dobrou práci, od  skau-
tů přes sportovní spolky, 
od včelařů po milovníky sta-
ré hudby. Velký přínos pro 
Prahu 6. Zvláštní postavení 
mají spolky, které chrání 

přírodu a  krajinu. Jsou ze zákona (zák. 114/92 
Sb.) povinným nástrojem participace občanů, 
a  otevřely v  minulých letech důležitá témata: 
zodpovědnější péče o stromy, co nejsou kande-
lábry, sekání trávy vysoko nad zemí, nahrazení 
karcinogenního round-upu. Dávné požadavky 
spolků přinesly, co se dnes v  péči o  zeleň Pra-
hy 6 ukazuje jako správný postup. Spolky při-
šly péčí TOP, STANu, ODS a  ANO o  legislativní 
možnost ovlivňovat umístění staveb. Stále však 
mohou zasáhnout do  tvorby územních plánů. 
Správní žaloba spolků proti snaze Městské části 
změnit 6 tis m2 chráněné zeleně v Tiché Šárce 
na stavební parcelu ukazuje, že stávající vedení 
radnice je ve  vztazích se spolky bezradné. Ne-
pomohla by mezinárodní metodika spolupráce 
radnic a spolků, kterou spolky radnici nabízeli?  

MAREK BAXA/KLID 
/TOP 09
Při pohledu na  sociální sítě 
to někdy vypadá jako souboj 
bez pravidel, nařčení ze lží 
a manipulace padají z obou 
stran a  petice, odvolání 
a soudy jsou používány jako 

náboje při střelbě okolo sebe. Máme štěstí, že 
u nás v Praze 6 spolupráce mezi radnicí a spolky 
zdárně funguje. Konají se pravidelná společná 
setkání; obě strany jsou ochotné se domluvit 
a  radnice se dlouhodobě snaží zapojit spolky 
do  (spolu)rozhodování zejména o  územním 
rozvoji. Spolky se snaží hlídat zájem užší sku-
piny obyvatel než radnice. Z  mé zkušenosti 
často zastávají kritičtější postoje k  výstavbě 
a zároveň kladou vyšší zákonné a etické (či es-
tetické) nároky. Aktivita spolků je pro správný 
rozvoj města a  jeho veřejného prostoru velmi 
potřebná. Často slouží jako kritický, oponent-
ský prvek a vedou ke změnám, které pomohou 
projektům lépe se začlenit do prostředí okolo. 
Zároveň spolky, již z  principu, nemohou na-
hradit úřední či politické rozhodování a někdy 
svou aktivitou působí jako prvek prodlužující 
správní řízení. 

Jakou máte zkušenost se spolky v Praze 6?

PETR PÍŠA/ZELENÍ
Občanská společnost je 
esence demokracie a  svo-
boda sdružování je jedním 
ze základních lidských práv. 
Různé části Prahy 6 mají 
za  sebou dlouhou tradici 
sdružování sousedů za úče-

lem pořádání komunitních akcí, dětských dnů 
anebo třeba dvorkových bleších trhů. Stejně 
tak je přirozené, když se místní spojí, z  důvo-
du, aby společně vyjádřili své stanovisko, kte-
ré se týká života v jejich bezprostředním okolí. 
Spolky a sdružení občanů jsou z  toho důvodu 
přirozeným a základním partnerem radnice. Že 
má taková spolupráce smysl, dokázal nejlépe 
loňský proces připomínkování metropolitního 
plánu, při kterém se desítky občanů pod patro-
nací šestkového spolku vyjadřovaly k tomu, jak 
má v budoucnu vypadat město, ve kterém mají 
žít. Tyto podněty se pak staly přímou součástí 
více než dvousetstránkového stanoviska měst-
ské části, kterou schválilo zastupitelstvo. Je to 
prosté – nikdo nezná své místo lépe než obča-
né, kteří v něm žijí, a proto pro Stranu zelených 
bude hlas občanů vždy ten nejdůležitější.



16 září 2019

SOCIÁLNÍ PROJEKTY  

DOBA, KDY PROPUŠTĚNÉMU VĚZ
NI STAČILO ZAJISTIT ADEKVÁTNÍ 
BYDLENÍ A ZAMĚSTNÁNÍ, ABY JIŽ 
NEPÁCHAL ZNOVU DALŠÍ TRESTNOU 
ČINNOST, JE PRYČ. JE ZAPOTŘEBÍ 
S OSOBAMI VE  VĚZNICÍCH ODBOR
NĚ ZACHÁZET, NABÍDNOUT JIM 
PODPORU A POMOC PŘI PROPUŠ
TĚNÍ. PRAHA 6 NA TENTO PROBLÉM 
REAGUJE. 

Recidiva vězňů, neboli opakované páchaní 
trestných činů, je v  České republice vysoká. 
Počet odsouzených ve  věznicích přesahuje 
ubytovací kapacity. Nemluvě o vysokém počtu 
osob, které čekají na  nástup do  věznice i  déle 
než šest  měsíců. Městská část na  tento spole-
čenský problém reaguje z iniciativy radního pro 
sociální politiku Mariána Hoška (KLID/KDU-ČSL) 
a  pod jeho záštitou vznikl naprosto jedinečný 
program nazvaný Příprava na podmíněné pro-
puštění. Metodiku k  programu a  jeho uvedení 
do praxe zajistily dvě sociální kurátorky Odboru 
sociálních věcí Úřadu městské části Praha 6  Iva 
Červená a  Kateřina Horejšová. Jejich pracovní 
náplní je péče o  vězně a  osoby, které se ocitly 
v nepříznivé sociální situaci.

Motivací je svoboda 
Projekt byl zahájen  1. července a jeho realizace 
nestojí žádné finanční prostředky, vše vychá-
zí z  pracovní náplně sociálních kurátorek. Jde 
o zcela výjimečnou aktivitu, která propojuje jed-
notlivé resorty na území Prahy 6 – radnici,  Va-
zební věznici Praha-Ruzyně a Obvodního soudu 
pro Prahu 6. Ředitel ruzyňské věznice Tomáš 
Hůlka nový program uvítal a plně podpořil jeho 

zavedení ve věznici.
Sociální kurátorky spolu s  dalšími odborníky 
tvoří tým lektorů, který program vede. Kurátorky 
přizvaly například ředitele spolku LIGHTHOUSE 
Petra Schneedörflera, uznávaného odborníka 
na  institut podmíněného propuštění a  dluho-
vou problematiku. Dále program lektoruje spe-
ciální pedagog vazební věznice Vendula Klicpe-
rová, která pracuje přes 20 let ve vězeňství a má 
veliké odborné zkušenosti s osobami ve výkonu 
trestu odnětí svobody.
Všichni pracují se silnou motivací odsouzených 
po  předčasném – podmíněném propuštění 

Pomoc vězňům připravit se 
na podmíněné propuštění

z  výkonu trestu odnětí svobody. Motivaci při 
skupinových sezeních ve  vazební věznici „pře-
taví“ v  cílenou práci každého odsouzeného 
na  sobě samém. Pojmenování vlastních chyb 
a  selhání, uvědomění si důsledků své trestné 
činnosti, postavení obětí, náhradu způsobené 
škody, pojmenování rizikových faktorů, které 
vyústily v  kriminální jednání. A  následné nale-
zení řešení, jak se rizikových faktorů v budouc-
nosti vyvarovat. Vytvoření si pevných opěrných 
bodů pro život na svobodě, konkrétního plánu 
s ohledem na individualitu odsouzeného.
Ve  Vazební věznici Praha-Ruzyně již proběhla 
tři sezení programu. Odezva od odborných za-
městnanců věznice i  od  samotných odsouze-
ných je výborná. Program vyplňuje poptávku 
po  specializovaných aktivitách pro odsouzené 
s  přesahem do  života na  svobodě. Program se 
ve vazební věznici bude opakovat každé tři mě-
síce a  jeho výstupem bude fungující prevence 
recidivního chování.
„Sociální kurátorky u osob, které jsou z věznice 
podmíněně propuštěné po  vykonání zákonem 
stanovené části trestu, dosahují pozitivních 
 výsledků. Z  celkového počtu 132 podmíněně 
propuštěných osob, které mají sociální kurátor-
ky v  péči, se jen dvě osoby vrátily zpět do  vý-
konu trestu odnětí svobody,“ dodává radní Ma-
rián Hošek.

Léčebna dlouhodobě 
nemocných, Chittussiho 1, 
Praha 6 přijme:
• sanitářku, sanitáře nebo ošetřovatel-
ku  na plný nebo částečný úvazek.
Požadavky: základní nebo středoškol-
ské vzdělání, akreditovaný sanitářský 
kurz (není podmínkou – možnost získání 
zde), lidský a empatický přístup ke klien-
tům a  spolupracovníkům a  schopnost 
týmové spolupráce
• všeobecnou nebo praktickou sestru 
na plný nebo částečný úvazek
Požadavky: SŠ/VOŠ/VŠ vzdělání, od-
borná způsobilost odpovídající zákonu 
č.96/2004 Sb., lidský a  empatický pří-
stup ke  klientům a  spolupracovníkům,  
schopnost týmové spolupráce.
Zaměstnanci léčebny mohou čerpat tyto 
bonusy a výhody: ubytování pro mimo-
pražské,  po zkušební době možnost zís-
kání služebního bytu v Praze 6, příspěvek 
z  FKSP na  dovolenou, týden dovolené 
navíc, závodní stravování s  příspěvkem 
organizace a podobně.
Zájemci mohou získat další informa-
ce nebo se hlásit na tel. 251 001 222 
(p. Čtvrtečková).

Fo
to

: w
w

w
.v

sc
r.c

z



září 2019 17

ROZHOVOR
Připravila: Magdaléna Krajmerová  
foto: Katka Maršálová

MEDICÍNA A ARMÁDA – S TĚMITO 
DVĚMA INSTITUCEMI JE SPOJE
NÝ ŽIVOT PROFESORA VÁCLAVA 
MONHARTA. VE VOJENSKÉ UNI
FORMĚ STRÁVIL VČETNĚ POVIN
NÉ ZÁKLADNÍ SLUŽBY 42 ROKŮ, 
V ÚSTŘEDNÍ VOJENSKÉ NEMOC
NICI V PRAZE 6 DOKONCE PŮSOBÍ 
JEŠTĚ O ŠEST LET DÉLE. VĚNUJE 
SE NEFROLOGII, TEDY CHOROBÁM 
LEDVIN.

Máme za sebou další horké léto, které si žá-
dalo zvláštní pitný režim. Existuje nějaké 
pravidlo, jak během těchto dnů správně pít 
a starat se o své ledviny?
V  době velice horkého počasí by měl člověk 
zvýšit příjem tekutin zhruba o půl až jeden litr. 

Samozřejmě záleží, kde se vyskytuje, jestli třeba 
v  chladnější místnosti nebo v  otevřeném hor-
kém prostoru. Ale asi nás inspirovala západní 
Evropa a rozvoj turistiky, takže je vidět, že kaž-

dý má v ruce nebo batůžku láhev s vodou. Teď 
jen aby na  ni nezapomínal. Problém ale může 
nastávat, když člověk dospěje do  věku sedm-
desáti let. Pak centrum žízně, které se nachází 
v  centrálním nervovém systému, už nemusí 
dávat takové impulzy a upozorňovat, že je tělo 
dehydrované.

Tedy je pravda, že bychom měli vypít mini-
málně dva litry tekutin, a nejde pouze o mar-
ketingové poučky výrobců balených vod 
a nápojů?
Zde je třeba si uvědomit, že pouze dýcháním 
a neviditelným pocením, kterého si ani nevšim-
nete, odejde z  těla osm až devět set mililitrů 
tekutiny. Nejen tyto tekutiny je třeba tělu vrátit.

Asi také hodně záleží na  tom, co pijeme. Je 
lepší obyčejná voda z kohoutku, nebo třeba 
minerálka?
Pokud minerálka bude mít přijatelné a vhodné 
složení jako například ta s  obsahem hořčíku, 
která ho má i ve svém názvu, je lepší pít tu. Sice 
bych jako lékař asi neměl propagovat pití piva, 
ale tento nápoj má v  sobě vitamíny, minerály, 
stopové prvky, a pokud se to s ním úplně nepře-
hání, je lepší než voda.

NA ZDRAVOTNICTVÍ 
BYCHOM MĚLI  
BÝT PYŠNÍ

Profesor 
Monhart

„V DOBĚ VELICE HORKÉHO 
POČASÍ BY MĚL ČLOVĚK ZVÝŠIT 
PŘÍJEM TEKUTIN ZHRUBA O PŮL 

AŽ JEDEN LITR.“
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jsme vyndali jehlu, viděli jsme, jestli kolem mís-
ta vpichu není krevní výron, což se často stáva-
lo. Třeba v Hradci Králové píchali do  ledvin jen 
podle toho, že si propočítali, kde jsou uložené.
 
Zúčastnil jste se kongresu pro umělé orgány. 
Blíží se tedy doba, kdy si budeme nové ledvi-
ny tisknout?
To byla moje návštěva kongresu v  rakouském 
Kremsu. Ale nemyslím si, že by nastala doba pro 
tisk orgánů. Je ovšem faktem, že Česká republi-
ka hodně pokročila v  orgánových transplanta-
cích, a to nejen v transplantaci srdce nebo plic, 
ale také i ledvin.
 
Váš obor má určitou výhodu, protože trans-
plantace srdce jsou vždy spojeny se smrtí 
člověka, zatímco ledvinu může darovat i živý 
člověk…
Ano nyní dokonce transplantace ledvin po-
stoupila ještě více dopředu a nabídka od živých 
dárců se rozšířila. Pacienti tomu nechtějí věřit, 
ale v pražském IKEMu nyní umí na přechodnou 
dobu potlačit i  krevní skupiny. Díky tomuto se 
i  pacient, který nemá shodu v  krevní skupině, 
dočká nového orgánu rychleji. 
 
Jste držitelem patentu v  metodě hemoper-
fúze. Co to je?
Hemoperfúze patří mezi krev očišťující metody. 
Existuje jich několik, nejznámější je hemodialýza.
 
Vy jste se podílel na zavedení hemoperfúze 
do praxe. V jakých případech se používá?
Co já měl zkušenosti, tak hlavně při  otravách.
 
Není váš obor tak trochu podceňovaný? Vět-
šinou se mluví o úspěších v léčbě nemocí srd-

ROZHOVOR

Není tedy pravda, že pokud budu pít moc 
minerálek, udělají se mi v ledvinách kameny 
a zničím si je…
To byste musela vypít denně takových čtyři pět 
litrů a to dělá málokdo.
 
Proč jste se rozhodl jít studovat medicínu?
Měl jsem dva spolužáky na jedenáctiletce a teh-
dy jsme vycházeli z toho, že pokud uděláme při-
jímací zkoušky na Vojenský lékařský výzkumný 
a  doškolovací ústav J. E. Purkyně, tedy dnešní 
Vojenskou lékařskou akademii v  Hradci Králo-
vé, tak už se nebudeme muset učit na maturitu. 
Tehdy to tak fungovalo. A  tak jsem se já, Pra-
žák křtěný Vltavou, dostal v  sedmnácti letech 
do Hradce Králové. Nejprve jsem tam absolvo-
val dva roky základní vojenské služby, byl uby-
tovaný v kasárnách a musel se naučit věci jako 
třeba vyžehlit si kalhoty a  podobně, což jsem 
do  té doby u  maminky nepotřeboval. V  roce 
1965 jsem tam absolvoval.
 
A  hned jste nastoupil do  pražské vojenské  
nemocnice…
Poprvé jsem tam byl už po druhém ročníku, kdy 
jsme měli o prázdninách čtrnáct dnů praxi na in-
terně a čtrnáct dnů na chirurgii. A tam mě zauja-
lo, že když byla velká vizita, šel primář, zástupci 
primáře, sestřičky a také dietní sestra, která tlači-
la vozík a na něm plzeňské pivo. Tenkrát platilo, 
že když pacient neprospíval, dostal skleničku 
piva. A  když po  operaci trpěl nechutenstvím, 
tak sestřička sáhla, vyndala láhev dobrého ko-
ňaku a nalila mu panáka. A tehdy jsem si řekl, že 
do tohoto špitálu se musím dostat.
 
Ve  vašem životopise čtu, že nejprve jste 
 odešel dělat lékaře do  vojenské posádky 
 Jince. To byl asi rozdíl oproti střešovické 
 nemocnici...
Po dvou letech povinného kolečka ve střešovic-
ké nemocnici jsme odcházeli jako lékaři na pra-
xi, byl jsem zařazený do posádky v Jincích, kde 
jsem strávil jeden rok. Bylo to tehdy jediné lé-
kařské zařízení v okolí, kam chodili všichni. Tře-
ba můj první pacient nebyl z rodu lidského, ale 
byla to kráva. Byla hodně nafouklá. Věděl jsem, 
že se do toho nafouklého bachoru musí zarazit 
nůž, aby mohly plyny ven a  podařilo se mi jí 
zachránit život. Pak třeba přišla maminka a ba-
bička a přinesly v povijanu zabaleného novoro-
zence, kterému neodcházely větry. No, já nebyl 
na tak malé děti připravený, tak jsem se ptal, co 
s ním dělaly, a ony odpověděly, že vzaly větro-
vou mast a masírovaly mu bříško. V duchu jsem 
si říkal, že hlavně před nimi nesmím ztratit tvář, 
tak jsem se zeptal, v jakém směru masáž dělaly, 
a zkusil jsem to opačně. Pomohlo to. Byla to teh-
dy neskutečná škola života.
 
Nakonec jste se ale rozhodl pro nefrologii 
a péči o nemocné s chorobami ledvin. Proč?

To je také daleká historie, která se už váže 
ke střešovické nemocnici. Zde byl nejprve obor 
vnitřní lékařství, který se později rozdělil mezi 
tři primariáty. Ten první se týkal srdečních one-
mocnění, druhý trávení a  třetí chorob ledvin. 
A můj vzor a učitel, se kterým jsem se potkával 
v šedesátých letech, MUDr. Šedivý způsobil, že 
jsem se zaměřil na ledviny.

Tedy jste si vybral obor podle svého učitel-
ského vzoru.
Ano.
 
To byla šedesátá léta, jak moc se za tu dobu 
změnil váš obor?
Co se týká ledvin, od  normální funkce až 
do  doby, než potřebují náhradu přístroji nebo 
transplantaci, má několik stádií. Právě u  těch 
posledních a nejtěžších se změnila léčba hodně. 

V  té době, když jste chtěla poznat, jak vypadá 
stav ledvin, tak kromě zobrazovacích metod 
– což je dnes ultrazvuk, nebo podávání kon-
trastní látky – se často sahalo k  biopsii ledvin. 
To mě bavilo. A v  rámci republiky jsme byli je-
diným pracovištěm, kde jsme biopsii prováděli 
pod kontrolou CT. Mělo to ještě výhodu, že když 

„JE OVŠEM FAKTEM, ŽE 
ČESKÁ REPUBLIKA HODNĚ 

POKROČILA V ORGÁNOVÝCH 
TRANSPLANTACÍCH, A TO NEJEN 
V TRANSPLANTACI SRDCE NEBO 

PLIC, ALE TAKÉ I LEDVIN.“
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ce, rakoviny, ale méně už o ledvinách. A také 
asi jen málokdo zná někoho, komu by tento 
orgán selhával.
Ono se říká, že nemoci ledvin nebolí. Když led-
viny bolí, tak jsou to vzácné případy, pokud bys-
te třeba prodělala hnisavou angínu, tak máte-li 
smůlu, může se po  čtrnácti dnech objevit po-
škození ledvin. 
 
Vy jste působil také jako vojenský lékař. V čem 
byla ta práce jiná oproti civilní  medicíně?
Nelze to úplně srovnávat, protože v  době, kdy 
jsem byl vojenským lékařem, a  to už uplynulo 
hodně let, bylo postavení vojenské zdravotnic-
ké služby jiné než to současné.

Byl jste v Sýrii, Jemenu, Iráku a Tanzanii…
Figuroval jsem tam jako lékař pro účastníky 
mise, nikoli pro místní obyvatele. V  čele teh-
dejších misí byl vždy ministr národní obrany 
a  já dělal doprovod jemu, novinářům a  dalším 
členům mise. Už tenkrát jsem například nabá-
dal účastníky, že nesmějí pít vodu z  kohoutku, 
a tehdy jsem se poprvé setkal s balenou vodou.
To byla osmdesátá léta a u nás nic takového ješ-
tě neexistovalo. 

 Co vám ty pobyty daly?
Jednak uspokojení, když jsem srovnával, jakou 
máme úroveň zdravotnictví ve  střední Evropě 
a těch exotických zemích, kde se tehdy léky pro-
ti malárii dovážely, a ne každá země si je mohla 
dovolit pro všechny potřebné.

Stále platí, že je naše zdravotnictví jedno 
z nejlepších?
Myslím si, že bychom měli být na svoje zdravot-
nictví pyšní. Bohužel jsme příliš skromní a nedá-
váme to najevo. Když vezmete lékaře ve Velké 
Británii a  přijde k  němu pacient, on se podívá 
na  hodinky a  řekne: mám na  vás deset minut 
a  řešit budeme jen jednu chorobu. To je šoku-
jící. Nikdy si nepamatuji, a  že jsem měl hodně 
pacientů, že bych někdy nějakého takto utnul 
s odůvodněním, že čekají na ošetření další lidé. 
To neexistuje.
 
Jak dlouho žijete v Praze 6?
Více než padesát roků.

 Co se vám zde nejvíce líbí?
Střešovice, kde bydlím, jsou krásná a tichá čtvrť. 
Neslyšíte tady ani tramvaje, je tu hodně zeleně 
a také vedení Prahy 6, jak současný starosta, tak 
jeho předchůdci, o ni pěkně a dobře pečují.
 
Máte zde oblíbené místo, kam byste doporu-
čil zajít i ostatním?
Do parků. Je jich tu hodně a jsou krásné. Já cho-
dím pěšky denně. Z domova to mám do Ústřed-
ní vojenské nemocnice co by kamenem dohodil 

a  na  polikliniku společnosti Synlabu do  Stami-
covy ulice, kde je mé druhé pracoviště, je to také 
krásná procházka.

Praha 6 nyní instaluje do  veřejného prosto-
ru stále více pítek. To vy jako nefrolog určitě 
oceníte...
Ano, je to velice užitečná věc. Přitom já ještě pa-
matuju, když byly ve Střešovicích pumpy a lidé 
si mohli nabrat vodu, kdykoli potřebovali. Ale 
pítka v ulicích jsou prospěšná.

„STŘEŠOVICE, KDE BYDLÍM, 
JSOU KRÁSNÁ A TICHÁ ČTVRŤ.“

Prof. MUDr. Václav Monhart, CSc. 
(* 1942)
  vystudoval lékařskou fakultu Univerzity 

Karlovy a Vojenský lékařský výzkumný 
a doškolovací ústav J. E. Purkyně v Hradci 
Králové

  spoluautor dvou československých  
a jednoho evropského patentu v oblasti 
hemoperfúze

  od roku 1973 působí v Ústřední vojenské 
nemocnici Střešovice 

  v roce 1994 byl jmenován profesorem pro 
obor vnitřní lékařství

  v letech 1985 – 2003 byl primářem III. 
interního oddělení ÚVN Praha

  člen Vědecké rady Ústřední vojenské 
nemocnice

  je držitelem rezortního vyznamenání 
Záslužný kříž III. stupně.
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SOCIÁLNÍ PROJEKTY

ODBOR SOCIÁLNÍCH VĚCÍ 
PŘIPRAVIL JAKO DÁREK 
K MEZINÁRODNÍMU DNI 
SENIORŮ PRO SVÉ OBČA
NY STARŠÍ 65 LET DVOU
HODINOVOU PLAVBU 
LODÍ PO  VLTAVĚ S DROBNÝM OBČERSTVENÍM A ŽIVOU 
MUZIKOU. KONÁ SE 16. A 30. ZÁŘÍ.
Sraz účastníků plavby je vždy ve 12.30 hodin u Čechova mostu, přístaviště 
na Dvořákově nábřeží, můstek číslo 10. Loď Hamburg odplouvá ve 13 ho-
din. Plout se bude v historickém centru Prahy, v úseku mezi ostrovem Štva-
nice a Vyšehradskou skálou, pod Karlovým mostem a  přes Smíchovskou 
plavební komoru. Kapacita lodi je omezená na 80 míst. 

Kde a jak se hlásit?
Na  projížďku se mohou hlásit zájemci starší 65  let s  trvalým bydlištěm 
v Praze 6 (mimo Suchdola, Lysolají, Řep, Přední Kopaniny a Nebušic), a to 
osobně na odboru sociálních věcí ÚMČ v kanceláři 208 nebo telefonicky 
na číslech 220 189 622 (Tereza Školníková) a 220 189 613 (Milena Hanušo-
vá). Závazné přihlášky lze podávat do vyčerpání kapacity lodi. 

JAK SE CHOVAT V KRITICKÝCH SITUACÍCH? JAK SI PŘI
VOLAT POMOC, KDYŽ TO POTŘEBUJI? TATO A MNOHO 
DALŠÍCH TÉMAT SE BUDOU PROBÍRAT V RÁMCI SENIOR 
AKADEMIE, KTEROU NA LETOŠNÍ PODZIM PŘIPRAVILA 
RADNICE PRAHY 6 SPOLU S MĚSTSKOU POLICIÍ. 

„Vzdělávací program nabídne třináct seminářů a  je zaměřený na vzdělá-
vání občanů seniorské generace prostřednictvím přednášek na konkrétní 
témata vztahující se k ochraně života, zdraví a majetku před kriminalitou, 
a  to moderní alternativní metodou na  principu univerzity třetího věku,“ 
popisuje radní pro bezpečnost Zdeněk Hořánek (STAN).  Cílem Senior aka-
demie je naučit seniory, zdravotně a tělesně postižené občany předcházet 
trestné činnosti, jak se chovat v krizových situacích a  jak přivolat pomoc, 
když je to potřeba. 
„Záměrem přednáškového cyklu je také snaha, aby posluchači Senior aka-
demie získané znalosti předali i  svému okolí. Tato forma preventivních 
programů umožňuje neorganizovaným seniorům, ZTP a  občanům získat 
potřebné informace k ochraně osobního bezpečí a majetku,“ dodává radní 
pro sociální politiku Marián Hošek (KLID/KDU-ČSL).
Součástí Senior akademie jsou též bezplatné exkurze, například do  Mu-
zea Policie České republiky, psího útulku v Tróji a Centrálního operačního 
střediska městské policie. Tyto návštěvy jsou domluvené na základě před-
chozího zájmu posluchačů Senior akademie a probíhají mimo pravidelné 
přednášky.

Program Senior akademie 
Přednášky se konají ve Skleněném paláci na náměstí Svobody 728/1, Praha 
6 od pondělí 23. září do úterý 10. prosince, a to od 14 do 16 hodin.
po 23. září – Prevence osobního bezpečí
út 1. října  – Mimořádné události a krizové  situace
út 8. října – Senioři versus podvodníci
út 15. října – Základy právního vědomí + chov psů na území hl. m. Prahy
po 21. října – Nutná obrana, krajní nouze
út 29. října – Požární ochrana
út  5. listopadu –  Základy první pomoci
út 12. listopadu – Bezpečnost seniorů v provozu metropole
út 19. listopadu – Finanční gramotnost a bezpečnost na internetu
út 26. listopadu – Kriminalistika, jak ji neznáte + zabezpečení majetku
út 3. prosince – Domácí násilí
út 10. prosince – Slavnostní zakončení a předání pamětních listů.
Zájemci z řad seniorů Prahy 6 se mohou do programu Senior akade-
mie přihlásit e-mailem na vpivonka@praha6.cz či telefonicky na čísle 
220 189 182.

Senior akademie nabídne  
13 seminářů Oslava dne seniorů na parníku 

V srpnu oslavila 100. na-
rozeniny Marie Koštová 
z Prahy 6. Marie Koštová 
z Prahy 6. I ve vysokém 
věku je téměř samostat-
ná a těší se výbornému 
zdraví. Za radnici Prahy 6 
jí přišel pogratulovat 
radní pro sociální a zdra-
votní politiku Marián 
Hošek (KLID/KDU-ČSL).
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KULTURA A VOLNÝ ČAS

RÁDI SPORTUJETE? PŘIJĎTE 
12. ZÁŘÍ DO HVĚZDY, ZABĚHÁTE 
SI A JEŠTĚ POMŮŽETE RODINÁM 
V NEPŘÍZNIVÉ ŽIVOTNÍ SITUACI 
OVLIVNĚNÉ NEMOCÍ, ZTRÁTOU 
BYDLENÍ ČI DOMÁCÍM NÁSILÍM. 
AKCI POŘÁDÁ VÝBOR DOBRÉ 
VŮLE OLGY HAVLOVÉ. 
Program ve Hvězdě začíná v 16 hodin, re-
gistrace účastníků o  půl hodiny později. 
Jako první se běží dětské závody, o hodinu 
později štafety a  pak hlavní závody na  5 
a  10 kilometrů. Připravený je i  doprovod-
ný program, který nabídne bojovku pro 
děti, divadelní dílnu, funky cvičení s Qašou 
a chybět nebudou ani stánky s občerstve-
ním. Registrovat se můžete na  stránkách 
www.sportprocharitu.cz, kde lze provést 
i  tzv. virtuální registraci. Pokud nemůžete 
běžet, ale přesto chcete přispět, přihlaste 
se a  v  kategorii běhu a  vyberte virtuální 
startovné, pomůžete tím dobré věci.

Běh Olgy Havlové 

V SOBOTU 28. ZÁŘÍ, NA DEN ČESKÉ 
STÁTNOSTI, SE KONÁ OD 9 DO 14 
HODIN UŽ TŘETÍ DEN OTEVŘENÝCH 
DVEŘÍ NA MINISTERSTVU OBRANY 
V OBJEKTU NA VALECH. VSTUP JE 
ZDARMA. NA AKCI JE ALE NUTNÁ 
REZERVACE, A TO DO 19. ZÁŘÍ.

Pro návštěvníky bude připravena prohlídka 
reprezentativních prostor hlavní budovy mi-
nisterstva s  odborným výkladem. Uskuteční se 
každou čtvrthodinu a bude trvat přibližně 30 až 
45 minut. První skupina vyjde v 9.15 a poslední 
ve 13.30 hodin. V přilehlém areálu bude v prů-
běhu dne nachystán doprovodný program. 
Z  bezpečnostních důvodů mohou na  akci při-
jít pouze občané České republiky, kteří se do-
předu zaregistrují. Zájemci musí poslat svoje 
jméno a příjmení, datum narození a e-mailový 
kontakt na  adresu prohlidkaMO2019@army.cz. 
Tyto údaje jsou nutné pro vpuštění do  střeže-
ného vojenského objektu. Své registrační údaje 
mohou lidé zasílat pouze do 19. září do 12 ho-
din. Na  e-maily, které přijdou později, nebude 
brán zřetel. Váleční veteráni, vojenští důchod-
ci, zaměstnanci ministerstva obrany a  Armády 

ČR budou do  objektu vpuštěni bez registrace 
po předložení rezortního průkazu.

Vstupuje se „stříbrnou bránou“
Každý návštěvník dne otevřených dveří musí 
projít bezpečnostní kontrolou, stejně jako jeho 
zavazadla. Do  objektu ministerstva se nesmí 
vnášet: střelné, bodné, řezné a  sečné zbraně, 
hořlavé látky,  veškeré alkoholické a nealkoho-
lické nápoje. Místo vstupu, tzv. stříbrná brána, 
není uzpůsobeno na  uložení uvedených před-
mětů. Návštěvník s těmito předměty do objektu 
vůbec nebude vpuštěn! Do areálu nebude mož-
ný vstup s dětskými kočárky, invalidními vozíky 
a zvířaty. Více o Dni otevřených dveří Minister-
stva obrany ČR na www.army.cz.

V neděli 29. září se od 16 hodin uskuteční 
v tradiční podobě již 11. Hanspaulské slav-
nosti ke dni sv. Václava v parku pod zámeč-
kem na Hanspaulce.
V programu vystoupí skupiny Bílá nemoc, Woo-
den Shoes, The Primitives Group a další. Kromě 
poslechu dobré muziky můžete ochutnat speci-
ality na grilu, pekařské a cukrářské výrobky. Ží-
zeň pomohou zahnat stánky pivovarů a vinařů.

Den otevřených dveří  
na obraně 

Svatováclavské 
slavnosti

Nezisková organizace Poradna Vigvam 
pořádá 8. září na Ladronce Indiánský 
den –  den pro děti a jejich rodiče.
Připravená bude stezka pro děti, běh, před-
nášky pro dospělé a  mnoho dalších aktivit. 
Indiánský den s  Vigvamem je akce na  pod-
poru neziskové organizace Poradna Vigvam, 
která pomáhá rodinám, které zasáhla nečeka-
ná smrt blízkého člověka. Zajišťuje bezplatná 
terapeutická sezení pro rodiče a děti, během 
kterých celá rodina pracuje se smutkem a te-
rapeuti jim pomáhají se vyrovnat s  nastalou 

situací. Další informace hledejte na www.po-
radna-vigvam.cz.

Indiánský den  na Ladronce
Pro milovníky 
elektronických 
beatů
Milovníky elektronických beatů potěší DJ 
Contest pořádaný před Národní technic-
kou knihovnou 23. září od 12 do 17 hodin. 
DJs se mezi sebou utkají o  možnost zahrát si 
na  tradiční největší zahajovací párty Vítejte 
na ČVUT pořádané Studentskou unií stejný den 
večer v Malé sportovní hale v Holešovicích.

FA RESTART
V pondělí 16. září v 19 hodin pořádá Fakulta 
architektury na  nádvoří fakulty v  Thákurově 
ulici druhý ročník slavnostního zahájení aka-
demického roku. Zváni jsou nejen studenti, 
ale také absolventi, přátelé školy, všichni mi-
lovníci architektury i  veřejnost. Kromě křtu 
několika architektonických publikací se mů-
žete těšit na občerstvení a živou hudbu v po-
době kapely hrajících architektů Robbery.



22 září 2019

KULTURA A VOLNÝ ČAS 

FRESH SENIOR JIŽ PO PÁTÉ ZVE 
VŠECHNY DŘÍVE NAROZENÉ 
NA BABÍ LÉTO V POHYBU. AKCE SE 
KONÁ CELÝ TÝDEN, A TO OD PON
DĚLÍ 23. DO PÁTKU 27. ZÁŘÍ. 

Připravený je bohatý a  pestrý program určený 
všem, kteří s vyšším věkem nerezignovali na při-
rozený pohyb a  zajímají je užitečné informace 
týkající se zdraví a správného životního stylu. 
Zájemce z  řad seniorů čeká tradiční gymnasti-
ka zraku, pomocí které lze zlepšit nejen ostření 
očí, ale dokonce i  celkové vidění. Není to jedi-
ný smysl, kterému se v  programu věnuje po-
zornost, dalším je sluch. Přednáška Dar sluchu 
otevře pro mnohé tabuizované téma sluchadel 

a  implantátů. Módní přehlídka Fresh fashion, 
kterou opět připravila Elen Zajíčková ve spolu-
práci s webovým portálem i60.cz, představí ori-
ginálním pojetím současné módní trendy pro 
starší a pokročilé. 
Středeční dopoledne bude patřit odborníkům 
z Ústřední vojenské nemocnice, kteří rádi pora-
dí s  řešením mnohých zdravotních komplikací 
a  upozorní na  důležitost prevence, kterou by 
nikdo neměl podceňovat. 
Velký zájem je každoročně také o pohybové ak-
tivity. Kromě tak potřebného Cvičení pro zdra-
vá záda se letos bude konat i  vycházka s  prů-
vodkyní malebnou krajinou přes Kozí hřbety, 
kolem Únětického potoka s cílem u Únětického 
pivovaru.

Aby byla akce dostupná pro každého, mají se-
nioři opět vstup zdarma. Tento projekt je v  le-
tošním roce zařazen do  oficiálního programu 
Měsíce zdravé šestky, kterým Praha 6 podporuje 
zdravý životní styl svých občanů.  Více informací 
dostanete na www.freshsenior.cz.

ZŠ HANSPAULKA A VOLNÉ SDRUŽE
NÍ PŘÁTELÉ  ŠÁRECKÉHO OKRUHU 
VÁS ZVOU NA 28. ROČNÍK TRADIČ
NÍHO TURISTICKÉHO POCHODU 
PRO DĚTI I DOSPĚLÉ.

Šárecký okruh se koná v sobotu 7. září. Start je, 
jako obvykle, v  parčíku v  ulici Soborská vedle 
zahrádkářské kolonie. Účastníci se sejdou mezi 
8.30 a  9.30 hodinami. Trasa je členitá, asi 7 km 
dlouhá, není úplně vhodná pro kočárky a  jsou 
na  ní připravena stanoviště s  úkoly pro malé 
i  velké, tentokrát na  téma Přísloví. V  cíli čeká 
na všechny účastnická medaile, malé občerstve-
ní, divadelní představení a možná i překvapení. 
Šárecký pochod v  prvních deseti letech (1979 
– 1989) připravovali rodiče dětí na  Hanspaul-
ce, v  roce 2002 ho obnovila základní škola 
Hanspaulka a  někteří původní organizátoři. 
Akce se koná s podporou Prahy 6 a za spoluprá-
ce s městskou policií.

UŽ POPÁTÉ SE USKUTEČNÍ V NEDĚLÍ 
22. ZÁŘÍ NA LADRONCE CHARITA
TIVNÍ ADRA BĚH.
Peníze vybrané na  startovném tentokrát po-
mohou lidem v  nouzi v  Etiopii, Myanmaru 
a  Libanonu. Pro dospělé jsou 
připravené tratě dlouhé 
5 a 10 kilometrů a 2,5 
kilometru v  rámci 
štafety. Ve  třech 
minizávodech se 
o ceny utkají také 
děti ve  třech ka-
tegoriích, jejich 
trasy jsou dlouhé 
200, 400 a  800 me-
trů. Ambasadory akce 
jsou travel blogerka Weef, 
Lejla Abbasová, Saša Rašilov, Markéta Davidová, 
Jan Smetana a Ondřej Moravec. Více informací 
najdete na adrabeh.cz.

BASEBALL SICE NENÍ TRADIČ
NÍM NÁRODNÍM SPORTEM, 
NA KOTLÁŘCE SE TO ALE SNAŽÍ  
UŽ ŘADU LET ZMĚNIT. 

Právě v  klubu Kotlářka Praha Baseball vycho-
vali hned pět mladých reprezentantů, kteří se 

stali mistry Evropy do 23 let.  Odchovanec Filip 
Smola si během letošního pražského mistrov-
ství vybojoval individuální cenu pro nejlepšího 
pálkaře turnaje, nadhazovač Daniel Padyšák 
zase podržel tým v  boji s  Francií a  následně 
turnaj zakončil ve  finále s  Německem. Oba 
se navíc díky zisku titulu zúčastní mistrovství 
 světa v  příštím roce. Dalšími hráči Kotlářky 
v  reprezentaci byli Josef Cihlář, Lukáš Ercoli 
a  Martin Mužík, vyhlášený nejužitečnějším 
hráčem turnaje.

Šárecký okruh 2019

Babí léto v pohybu 2019

Charitativní  
ADRA běh 

Baseballoví mistři 
světa do 23 let
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V SOBOTU 21. ZÁŘÍ SE ULICE 
PO CELÉ PRAZE PROMĚNÍ V DIVA
DELNÍ JEVIŠTĚ, PÓDIA PRO HUDEB
NÍKY, MÍSTA PRO DÍLNY, DĚTSKÉ 
HRY I SETKÁNÍ PAMĚTNÍKŮ. KONÁ 
SE TOTIŽ 14. ROČNÍK SOUSEDSKÝCH 
SLAVNOSTÍ ZAŽÍT MĚSTO JINAK 
V REŽII SPOLKU AUTOMAT A SA
MOTNÝCH SOUSEDŮ. 

V Praze 6 se program koncentruje do šesti loka-
lit. Před břevnovskou poliklinikou bude co jíst, 
pít, na co koukat a co poslouchat. Zasoutěžíte si, 
vystoupáte na střechu polikliniky a děti mohou 
dovádět či tvořit. Můžete si odnést břevnovské 
suvenýry, seznámit se s novými místními podni-
ky i spolky. Akci pořádá spolek Pro Břevnov. 
Na rohu ulic Václavkovy a Dejvické a na přileh-
lé „náměstíčko“ s  kaštanem oživí spolek Živé 
město společně s divadelníky ze skupiny Wariot 
Ideal a dalšími umělci již pár desítek let zavřený 

prostor bývalých veřejných záchodků. Odpoled-
ní až večerní program přinese netradiční kultur-
ní zážitek v  podobě divadelního happeningu, 
který bude ušit na míru danému prostoru.
Svou „sousedskou lokalitu” vytvoří organizátoři 
poprvé také v ulici Cukrovarnická a na Šesťáku. 
A premiéru bude mít Zažít Dědinu jinak, a to už 
14. září od 14 do 20 hodin. Akci bude doprová-
zet sousedský jarmark, program pro děti a kul-
turní program. Celý program i mapu akce najde-
te na www.zazitmestojinak.cz. 

Zažijte Prahu 6 
jinak Zažít Kampus 

Dejvice jinak
V sobotu 21. září se koná před Národní 
technickou knihovnou celodenní akce 
Zažít Kampus Dejvice, a to s podtitulem 
Technologie bez opony. 

Návštěvníky čekají workshopy, výstavy, promí-
tání dokumentů i  sci-fi, mobilní planetárium, 
roboti, družice, vědecké pokusy i sport! Projít si 
tak budou moci svět lidské tvořivosti od nápadu 
k realizaci, od kovadliny k umělé inteligenci!
Ballingův sál NTK se promění díky týmu festi-
valu Future Gate ve  vesmírné kino, ve  kterém 
můžete zdarma zhlédnout legendární trhák Ma-
trix, poslední Spielbergův film Ready Player One 
nominovaný na  Oscara nebo třeba dokument 
Magion oceněný na  festivalu Academia Film 
Olomouc. Své brány otevře i Testbed pro Průmy-
sl 4.0 a Centrum města budoucnosti CIIRC ČVUT 
a dovolí vám prozkoumat taje umělé inteligen-
ce a poznat roboty, kteří umí mluvit, tančit, nebo 
dokonce umíchat drink.



V ÚTERÝ 1. ŘÍJNA  PROBĚHNE SLAVNOSTNÍ DEN OTE
VŘENÝCH DVEŘÍ  V CENTRU DUŠEVNÍHO ZDRAVÍ PRO 
PRAHU 6, KTERÉ SÍDLÍ V STAMICOVĚ ULICI 21.   
Tým centra tvoří sociální pracovníci, psychiatrické sestry, pracovní konzul-
tant, psycholog, psychiatr, peer konzultant. Těžiště jejich práce je v terénu 
– v lokalitě Praha 6, kde navštěvují své klienty. Centra jsou součástí reformy 
péče o  duševní zdraví, jejíž základní myšlenkou je změna přístupu –  lidé 
s duševním onemocněním nemusejí být léčeni za zdmi ústavů a psychiatric-
kých nemocnic, ale ve svých domovech s pomocí odborníků.  Více informací 
o centru najdete fokus-praha.cz.

Kouzlo šátkování
Nošení dětí v šátcích nebo nosítkách a kontaktní rodičovství jsou na vze-
stupu. Mnozí rodiče tak jistě ocení ojedinělou akci Kouzlo nošení, která se 
bude konat 14. září v hotelu International. Rozsáhlá edukační část nabíd-
ne 18 přednášek a 12 praktických workshopů, ve veletržní se představí 
kolem 40 výrobců z tuzemska i zahraničí. Více na www.kouzlonoseni.cz. 

Noc vědců
V pátek 27. září proběhne v Kampusu Dejvice  Noc vědců, kdy se otevřou 
brány vědeckých institucí a univerzit a představí vědce a důležitost jejich 
práce pro společnost. Sledujte aktuality na www.noc-vedcu.cz.

V ÚTERÝ 17. ZÁŘÍ V 19 HODIN SE USKUTEČNÍ SLAVNOST
NÍ ZAHAJOVACÍ KONCERT DALŠÍ SEZONY BŘEVNOV
SKÝCH HUDEBNÍCH SLAVNOSTÍ.  
V Tereziánském sále Břevnovského kláštera vystoupí houslista Václav Hude-
ček a klavírista Lukáš Klánský, na programu budou díla W. A. Mozarta, L. van 
Beethovena nebo třeba Antonína Dvořáka.
V pondělí 23. září se opět v Tereziánkém sále konají od 17 a 19.30 hodin dva 
výjimečné koncerty k 80. narozeninám Jaroslava Krčka. Vystoupí nejen Mu-
sica Bohemica, jejímž uměleckým vedoucím oslavenec je, ale i  Jiří Pavlica 
a další hosté.

V ÚTERÝ 24. ZÁŘÍ 
OD 12 DO 22 HODIN 
SE KONÁ V TECH
NICKÉ ULICI A PŘED 
NÁRODNÍ TECHNIC
KOU  KNIHOVNOU 
STUDENTSKÝ FE
STIVAL PIVOVARNIC
TVÍ A HUDBY KAMPUS 
FEST.

O přízeň návštěvníků se utká 
přes 20 pivovarů včetně uni-
verzitního pivovaru VŠCHT 
Lachout. Ten navíc nabídne 
možnost nahlédnout do  zá-
kulisí vaření piva na  komen-
tované exkurzi. V  rámci hu-
debního festivalu vystoupí 
na  hlavním pódiu populární 
kapely Hentai Corporation, Rabies a nebo End of Scream a chystá se také 
studentská stage pro budoucí hvězdy. Z těch už teď slavných jmen se mů-
žete těšit také na písničkáře a absolventa ČVUT Pokáče, určitě zazpívá i svůj 
hit Vymlácený enter.

Kampus Fest

Technická knihovna slaví 10 let

Břevnovská hudební setkání

V pondělí 9. září proběhnou velko-
lepé oslavy 10. narozenin budovy 
Národní technické knihovny. Ce-
lodenní program v  knihovně za-
hrnuje například komentovanou 
prohlídku výstavy nejstarších tisků, 
jež má knihovna ve svém depozitáři 
s  názvem Techné, koncert meziná-
rodně uznávaného barokního sou-
boru Collegium 1704 nebo dejvické 
skupiny Tata Bojs. Více informací na-
jdete na  www.techlib.cz.

Legenda české populární hudby, čestná ob-
čanka a  obyvatelka Břevnova Eva Pilarová 
oslavila 9. srpna osmdesátiny. Majitelka jed-
noho z  nejzajímavějších a  nejvýraznějších 

hlasů, jaký vůbec česká pop-music kdy měla, sopránu o rozsahu tří ok-
táv, na sebe kdysi upozornila v divadle Semafor výjimečným pěveckým 
talentem. Během dlouhé pěvecké kariéry nazpívala velké množství 
známých hitů, velice populární a oblíbené jsou její duety s Waldema-
rem Matuškou nebo Karlem Gottem a dalšími zpěváky. S přibývajícími 
léty se více orientuje především na žánrovou oblast jazzu a swingu.  

Eva Pilarová  
oslavila  
80. narozeniny

Navštivte nové centrum 
duševního zdraví
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Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje soukromé názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, 
odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Největším zdrojem znečištění ovzduší v  Praze 
jsou zplodiny automobilové dopravy – plynné, 
prachové a  hluk, které přímo ovlivňují kvalitu 
života obyvatel. O  úrovni znečištění chybí re-
levantní veřejně dostupné informace a  takové 
informace nejsou s  největší pravděpodobností 
používané pro plánování rozvoje dopravní in-
frastruktury.
Pokusíme se shrnout, co o stavu ovzduší v Pra-
ze víme. Měření ČHMÚ jsou veřejně dostupná, 
ale umístění jednotlivých měřidel dostatečně 
nemapují oblasti kriticky ohrožené zplodinami 
z dopravy. To platí i na Praze 6: měří se v parčíku 
na  Malovance, zahradě Akademie věd v  Such-
dole a na SZ okraji letiště. Platí, že pokud měření 
ČHMÚ vychází špatně, skutečná situace v posti-
žených oblastech bude výrazně horší. Výsledky 
měření TSK nejsou veřejně dostupné. Přesto 
jsou používány k argumentaci o „prospěšnosti” 
stavebních záměrů nebo realizací TSK. Z měření 
prováděných MČ P6, která spolky dlouhodobě 
poptávají, zatím chybí informace o  instalaci 
i o výsledcích.
Výsledky měření oxidů dusíku prezentovaná 
11. 7. na Akademii věd jsou alarmující. Vyplývá 
z nich mimo jiné, že umístění měřidel má důle-
žitý vliv na výsledky a dává prostor pro manipu-
laci. Z hlediska metodiky je nutné opakovat pro 
porovnání s výsledky měření ČHMÚ a TSK.

Vedle těchto měření víme, že ČR je předmětem 
kritiky ze strany EU za nedodržování limitů oxidů 
dusíku s potenciálním rizikem sankcí a že místo 
řešení žádá o  výjimku. Poznatky z  evropských 
měst jsou přitom naprosto jednoznačné – jedi-
ná cesta, jak snížit negativní dopady automobi-
lové dopravy ve velkých městech, je regulace.
Především však výsledky všech měření musí 
být veřejně dostupné. Nezbytná je koordinace 
všech subjektů zabývajících se měřením (včetně 
Prahy 6) tak, aby se sjednotily metodiky, výsled-
ky se vzájemně doplňovaly a  dávaly obrázek 
o  skutečné situaci zejména v  oblastech nejvíc 
zatížených automobilovou dopravou. Násled-
ně využívat výsledky měření pro plánování 
dopravní infrastruktury. Ocenili bychom, kdyby 
zastupitelstvo MČ vyvíjelo v  tomto smyslu tlak 
na Magistrát v zájmu všech obyvatel Prahy 6.
P. Charvát, spolek Via Praha 6

Stav ovzduší v Praze

Letem světem

V sobotu 21. září se na jedno odpoledne změní 
ulice na mnoha místech naší republiky v místa 
setkávání se sousedy. Akce jsou zajímavé tím, že 
programy pořádají sami lidé, kteří tam žijí.
Spolek Pro Břevnov plánuje již podruhé za-
bydlet prostor před břevnovskou poliklinikou. 
Místo, kde se v běžném dni málokdo zastaví, se 
na den promění v pulzující centrum čtvrti nabi-
té programem pro všechny. Pro velkorysé pro-
stranství s parkem u polikliniky se organizátoři 
rozhodli po  loňské premiéře znovu. Stavba je 
nejen architektonicky zajímavá, ale o  jejím bu-
doucím využití a možné dostavbě se na Břevno-
vě již několik let bouřlivě diskutuje.
Na  Dědině chybí prostor pro sousedské setká-
vání, a  tak se Katka Giedraitis ze spolku pro 
Divokou Šárku rozhodla tento prostor vytvořit 
na  tzv. alejce, která protíná sídliště, a  vytvořit 

novou tradici sousedského setkávání na Sídlišti 
Dědina, a to o týden dříve – 14. září!
Všichni jsou srdečně zváni!
K. Marková, spolek Pro Břevnov, K. Giedrai-
tis, Spolek pro Divokou Šárku

Prahu o prázdninách sužovaly tropická hor-
ka i přívalové deště.   Uběhlo 17 let od ni-
čivých povodní v  roce 2002. Šárecké údolí 
stále bez protipovodňové ochrany.   Fajt-
lův pomník z trávy ve tvaru Spitfiru zcela us-
chl.   7. září se tradičně uskuteční pěší pouť 
z Prahy do Hájku.   Po opakovaném odmít-
nutí komisí Ministerstva kultury ČR návrhář-
ka Matragi ustupuje od záměru výstavby vily 
na Ořechovce.   Prodej pozemků u Dejvic-
kého nádraží vyšetřuje policie.   Přes 200 
obyvatel Vokovic je proti bytové výstavbě 
v areálu Aritmy.   Krystaly na Bořislavce bu-
dou nižší, uvnitř navíc ubyde 5 pater atria.  
Na konci června se v hospodě Na Hanspaul-
ce sešli hráči týmů, které v roce 1971 odehrá-
ly 1. ročník Hanspaulské ligy v malé kopané.
J. Koňaříková, J. Škvor, P. Charvát,  
Společně pro 6

Spolky zvou: Zažijte 
město jinak

Loňské Zažít Břevnov jinak před břevnovskou 
 poliklinikou.

poukázala jak na  faktické, tak metodické ne-
dostatky návrhu územního plánu. Vyhodnotila 
v něm přes 5000 podnětů, komentářů a připo-
mínek občanů MČ. Nyní probíhá vypořádávání 
připomínek magistrátem hl. m. Prahy. Provoz 
na aplikaci praha6.org/mpp dokládá, že o vyjá-
dření občanů k MPP je zájem. 
Přestože je Praha 6 kvalitní rezidenční oblastí, 
stále zde existují vnitřní periferie a bariéry, kte-
ré do  kvalitního města nepatří. Má nedostatky 
ve vybavenosti a je neúměrně zatěžována prů-
jezdnou dopravou, která je hlavní příčinou zhor-
šené kvality ovzduší. Občané poptávají město 
krátkých vzdáleností a město pro život. To poža-
dují i strategické dokumenty hl. m. Prahy. Před-
stavuje to skutečné poznání a popis spádových 
oblastí, které musí být jádrem lokalit, o které se 
pak opírá struktura nového územního plánu. 
Odmítnutý návrh metropolitního plánu ukázal, 
že aktivní spolupráce MČ P6 s  pořizovatelem 
(MHMP) na  vzniku nového územního plánu je 
nutná. MČ P6 musí své občany zastoupit a  ak-
tivně koordinovat potřeby a požadavky občanů 
s  potřebami a  požadavky celého města. Musí 
připravit návrh skutečných lokalit, které budou 
reflektovat reálný život a  potřeby obyvatel MČ 
P6. Je proto namístě se ptát, co dnes odpovědní 
radní MČ P6 v přípravě nového územního plánu 
dělají, aby došlo k řádným úpravám a dopraco-
vání odmítnutého návrhu územního plánu.  
V. Hodek, Společně pro 6

Metropolitní plán nespí 
V červnu 2018 zastupitelstvo MČ P6 přijalo ne-
souhlasné stanovisko k  návrhu metropolitního 
plánu Prahy verze 4.0. Požadovalo zásadní úpra-
vy návrhu a  upravený návrh vrátit k  novému 
projednání.
Díky otevřené spolupráci MČ P6 a spolků, které 
připravily aplikaci https://praha6.org/mpp/, zís-
kala MČ od svých občanů hodnotnou zpětnou 
vazbu. Ve  237 stránkovém dokumentu MČ P6 
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3. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kopeckého x Pod Věží-vozov.před 5/2309

2. Bělohorská x Kochanova

4. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kutnauerovo nám.

2. Břevnovská – vedle kina

5. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Hošťálkova x Štefkova

2. 8. listopadu x U Kaštanu

9. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. U Ladronky x Kopeckého (parčík)

2. U Ladronky x Oddělená

10. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Šultysova x Pětipeského

2. Sibeliova x Farní

11. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Za Oborou x Pozdeňská

2. Moravanů x Libovická

3. Zličínská x U Světličky 

ÚŘEDNÍ DESKA

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2019

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.

● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Nábytek, koberce a  linolea, zrcadla, umyvadla, 
vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, autosklo 
a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnosten-
ský odpad, nebezpečný odpad, bioodpad, sta-
vební odpad, pneu matiky, elektrospotřebiče, 
televizory a PC monitory, počítače, lednice, mra-
záky a sporáky.

INZERCE

Informace získáte na tel.: 220 189 402 (Jana 
Drechselová–ÚMČ Praha  6), tel. 236 004 263 
(Ing. Janda MHMP).

V rámci podzimního úklidu komunikací budou 
přistaveny velkoobjemové kontejnery na  likvi-
daci zejména rostlinného odpadu a objemného 
odpadu z domácností.
Na  stanoviště budou kontejnery přistaveny 
ve  dvou variantách. Kontejnery přistavené 
od  pátku do  soboty budou na  stanoviště při-
staveny v  pátek nejpozději do  12 hod, odvoz 
bude v sobotu ve  22 hod. Kontejnery přistave-
né od neděle do pondělí budou na stanoviště 
přistaveny v neděli nejpozději do 12 hod, odvoz 
bude v pondělí ve 22 hod. V případě naplnění 
zajišťujeme pravidelnou výměnu.
Prosíme občany, aby u všech kontejnerů dodr-
žovali třídění odpadu dle označení kontejnerů. 
DO  KONTEJNERU se zakazuje ODKLÁDAT: 
živnostenský odpad, nebezpečný odpad (např. 
autobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, mo-
torové oleje a obaly od nich), stavební odpad, 
pneumatiky, elektrospotřebiče, televizory a PC 
monitory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.
Případné dotazy zodpoví pracovníci na tel. čísle 
220 189 379, 220 189 905, 220 189 909.

Pá – So 27. 9. – 28. 9.
8. listopadu x U Kaštanu
U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu
Pod Petřinami x Střední
Na Okraji x Maříkova
Hošťálkova x Štefkova
Ne – Po 29. 9. – 30. 9.

Glinkova x Kanadská
Na Viničních horách x Na Karlovce
Nad Hradním potokem x Potoční
Zeyerova alej x Na Klášterním
Roztocká proti Riverside School
Pá – So  11. 10. – 12. 10.

Stamicova x Brixiho
Soborská x Nad Šárkou
Vlastina x Častavina
Nad Višňovkou x K Mohyle
U Ladronky x Kopeckého (parčík)
Ne – Po 13. 10. – 14. 10.

U Letiště
Moravanů x Libovická
U Ladronky x Oddělená
Parléřova x Myslbekova
Kralupská x Dobrovízská

PODZIMNÍ ÚKLID I. ČÁST

12. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Malobřevnovská x Falcká

2. Chýňská x Zličínská

16. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kralupská x Dobrovízská

2. náměstí Čs. povstání 

3. Ve Višňovce x K Mohyle

17. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Pod Mohylou x Chrášťanská

2. Na Jivinách x Netřebská

18. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Ruzyňská x Ledecká

2. Brodecká x Únětická

3. Ciolkovského x U Valu

19. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Pelikánova u potoka za domem č.115/4

2. Radistů x Navigátorů

3. Šmolíkova – slepé rameno

23. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. U Silnice x Ke Džbánu

2. U Stanice x U Kolejí

3. Na Padesátníku I. x Na Padesátníku III.

24. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Vlastina x U Silnice

2. Za Vokovickou vozovnou x U Kolejí

3. U Silnice x Nová Šárka – pod separací

25. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. José Martího proti č. 123

2. Osamocená

3. V Středu x Na Volánové (trafo)

26. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Nových Vokovicích x U Vokovické školy

2. Evropská x Přední

30. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. K Brusce x Na Valech

2. Václavkova – nádraží Praha Dejvice

3. Dejvická x V.P.Čkalova x Jaselská

1. 10. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Dejvická x Na Hutích

2. Kafkova x Buzulucká

3. Pod Kaštany x Jaselská

2. 10. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Puškinovo nám. x Českomalínská

2. Krupkovo náměstí – u kostela

3. Českomalínská x Juárezova

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to? Vyklízíme 
a odvážíme z těchto míst: půdy, byty, sklepy, 
dvorky, zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE  NA TEL.: 
702 410 965.  Sedm dní v týdnu.

Hledám menší byt do 15 tisíc nebo větší do 20 tisíc jen 
pro 2 osoby - pár. Ideálně na 2 roky a více, lodžie vý-
hodou, ale nemusí být, centrum do 30 minut. Zařízení 
na dohodě. RK nevolat. Děkuji. 605 845 088

Přímý zájemce koupí byt v domě se zahradou (nebo 
části domu) v Praze 6 na Hanspaulce. Čestné jednání. 
Nejsem realitní kancelář. Prosím nabídněte na tel. č. 
703 652 424. Děkuji.
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Rádi pracujete na čerstvém vzduchu?
Chcete se podílet na péči o zeleň a úklid Prahy 6?
PRO6 – organizační složka městské části nabízí pracovní místa na plný 
nebo poloviční úvazek.

Pro všechny zájemce z Prahy, kterým nevadí celodenní a celoroční práce 
v terénu.

Tel.: 773 779 170 

Městská část Praha 6 – OS PRO6, Pod Marjánkou 12, 169 00 Praha 6 nabízí 
pracovní místo – účetní/personalista
Platový tarif v 9 plat. tř. (17 600 – 26 500 Kč) dle délky praxe s možností osobního 
příplatku po skončení zkušební doby. 
Náplň práce (pouze nejnáročnější příklady): účetnictví v programu GINIS, likvi-
dace faktur, příprava podkladů k  sestavení rozpočtu, vedení evidence majetku 
– zpracování inventarizačních seznamů, inventury; personalistika – vedení per-
sonální evidence, příprava a kompletace pracovněprávní a zaměstnanecké doku-
mentace, dílčí úkoly při výběru a přijímání nových zaměstnanců.  
Benefity: 5 týdnů dovolené, 3 dny sick days, stravenky v hodnotě 100 Kč, příspě-
vek na MHD v Praze, příspěvek na penzijní připojištění, podpora profesního roz-
voje, aj. 
Pracovní poměr na dobu neurčitou, možnost i zkráceného úvazku; vhodné pro 
absolventy, matky na mateřské i ženy/muže v důchodu. Místo výkonu práce: Pra-
ha. Předpokládaný nástup od 15. 9. 2019 nebo dle dohody. 
Požadavky: vzdělání středoškolské s maturitou, ideálně se zaměřením na účet-
nictví, výhodou, nikoli podmínkou orientace v personalistice, čistý TR.

REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278

SERVIS OKEN
SERVIS Ž ALUZIÍ

firma DAKASERVIS
– seřízení oken

– výměna těsnění
TEL: 732 961 398

www.dakaservis.cz

PRONAJÍMEJTE BEZ RIZIKA! Pro manažery firem s rodinami hledáme pěkné byty v Praze. Garantujeme 
bezproblémový průběh nájmu. BEZ PROVIZE! T: 605 993 268.

INZERCE
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KULTURNÍ PROGRAMY

DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail, vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.

9. 9. Všechnopárty
10. 9. Všechnopárty
11. 9. Čochtanův divotvorný hrnec 
12. 9. Osvobozené divadlo Semafor
13. 9. Kdo jinému jámu kopá toho píseň zpívej
15. 9. Můžem i s mužem
16. 9. Václav Marek a jeho Blue Star
17. 9. Šest žen
18. 9. Možná že jistě ale určitě snad
19. 9. Začalo to Vestpocketkou
21. 9. Kdyby tisíc klarinetů
22. 9. Patrola Šlapeto – 30 let to ŠLAPE
22. 9. Patrola Šlapeto – 30 let to ŠLAPE
23. 9. Všechnopárty
24. 9. Všechnopárty
27. 9. Kytice
28. 9. MeToo
30. 9. Viklický Trio hraje S + Š

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

3. 9. 18:30 VERNISÁŽ VÝSTAVY / vstup volný
Messiereurová / Landgrafová / Suková / Landgraf: 
Společně
Daniela Messiereurová – obrazy, Anna Landgrafo-
vá , Alexandra Suková - obrazy a kresby, 
David Landgraf - fotografie
4. 9. 20:00 KONCERT / Martina Trchová & Prune, 
Declan Guckian (IRL)

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice. tel. 224 316 784, 
www.spejbl-hurvinek.cz.

27. 9. 19:00 Ve dvou se to lépe ...

DEJVICKÉ DIVADLO
Zelená 15a, Praha 6. Pokladna a rezervace vstu-
penek: tel. 233 332 430, rezervace@dejvickedi-
vadlo.cz. Pokladna otevřena od 16 h. Začátky 
představení v 19:30, není-li uvedeno jinak.

12. 9. Přízraky
13. 9. Kakadu
14. 9. Zásek
16. 9. Simona Babčáková a NO A!
19. 9. Vražda krále Gonzaga
20. 9. Interview
21. 9. Ucpanej systém
22. 9. Dealer’s Choice
23. 9. Elegance molekuly (s anglickými titulky)
24. 9. Racek
27. 9. Vzkříšení
28. 9. Zimní pohádka
29. 9. Dabing Street
30. 9. Absolutno

ANTI.KVARIÁT DD
23. 9. ve 20 hod. / Večer jedna báseň 
Netradiční talk show Lukáše Pavláska. Hosté: reži-
sér Ondřej Sokol a publicista Jiří X. Doležal. 
30. 9. ve 20 hod. / Co.media 
Intermediální integrál Martina Myšičky. Host: 
ekonom Tomáš Sedláček 

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-mail: 
info@villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.

do 14. 9. Alžběta Skálová: Chůze v šeru
12. 9. v 18 h. Komentovaná prohlídka výstavy 
s autorkou
do 15. 9. Jan Tichý
Vernisáž 3. 9. v 18 hod.
25. 9. – 24. 11.
Lukáš Musil (MUSA): AZAJTÓKZÁRÓDNAK!
Tématem výstavy je zejména linka a s ní související 

5. 9. 20:00 KONCERT / Jan Burian: Kulturní 
 ozdravovna
6. 9. 20:00 KONCERT / Pris, Neřvi mi do ucha
7. 9. 15:00 PRO DĚTI / Dobře naladěné divadlo:  
Princezna Čokoláda 
7. 9. 20:00 KONCERT / Tabasker
10. 9. 18:30 Ing. Arch. Zdeněk Lukeš: Ladislav 
Machoň (1888-1973). Přednáška.
11. 9. 20:00 Turek & Turek uvádí… audiovizuální 
pořad o hudbě v souvislostech.
12. 9. 20:00 KONCERT / DBKL, SEBE, Hošty, Pokoj25
13. 9. 20:00 KONCERT / Z davu, Kolektivní haluci-
nace
14. 9. 15:00 PRO DĚTI / Hafan Studio: Do peklíčka? 
Do nebíčka?
14. 9. 20:00 KONCERT / Tomalex, M/Á/J 
16. 9. 20:00 KONCERT / Caine - Mi, Michal Bystrov, 
Zuzana Dumková. Večer Volného sdružení Osamě-
lých písničkářů
17. 9. 20:00 KONCERT / Living Hour (CAN)
18. 9. 20:00 KONCERT / Swingkopa
19. 9. 19:00 KONCERT / Jiří Najvar, Irena Lahodná 
a hosté 
20. 9. 18:30 FESTIVAL / Kaštan plný Neduhů. 
Zahrají Extempore, Trottelparade, Zpoceny voko, 
a NeduhY
21. 9. 15:00 PRO DĚTI /Divadlo KK: O pejskovi 
a kočičce
21. 9. 20:00 KONCERT / Yuri Andropov Experience
23. 9. 19:00 Jiří Černý: Ro(c)kování. Poslechový 
večer 
24. 9. 20:00 KONCERT / Yo Soy Indigo
25. 9. 16:00 PRO DĚTI / Sváťovo dividlo: O Smolíč-
kovi 
25. 9. 20:00 KONCERT / Honza Jícha s kapelou 
26. 9. 20:00 KONCERT / The Collectors, Non Flying 
Mammals, Loukotě
27. 9. 20:00 KONCERT / Fyah Son Bantu & De 
ImperfAction, Giedi Prime
28. 9. 15:00 PRO DĚTI / Divadlo Apropo: Dvě 
pohádky se zvířátky
28. 9. 20:00 KONCERT / Matějovo děvče, 9kg 
přibrala

Detaily k jednotlivým večerům na http://kastan.
unijazz.cz/events

PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 208/5, 160 00 Praha 6–Hradčany,  
tel.: 233 321 313, www.piseckabrana.cz.,  
otevřeno út–ne 11 až 19 hod.

7. 9. 14 hod. Česká opera pro děti
Bedřich Smetana HUBIČKA a Bohuslav Martinů 
HLAS LESA Státní opera dětem – projekt Hurá 
do opery. Účinkují sólisté z Národního divadla 
a Státní opery Praha. Vstup volný
10. 9. 16 hod. Chantal Poullain
Setkání s francouzskou herečkou a šansoniérkou. 
V rámci projektu Fresh senior. Vstup volný
21. 9. 11–17 hod. Bazar pro psy 
Dobročinný bazar módních doplňků a sportov-
ních potřeb na pomoc týraným psům pro útulek 
Psí senioři v nouzi. Vstup volný
24. 9. 16 hod. Fresh fashion – Babí léto v pohybu
Tradiční ukázka současných módních trendů pro 
starší a pokročilé. Vstup volný
26. 9. 19 hod. Jazz Gate – Milan Svoboda Quartet – 
známé uskupení moderního jazzu. Milan Svoboda 
– piano, zpěv, Milan Krajíc – saxofon, Filip Spálený 
baskytara, Ivan Audes – bicí. 

VÝSTAVA 
Příběhy našich sousedů 2018/19 představuje 
čtrnáct pamětníků, které v rámci stejnojmenného 
projektu natočili žáci ze základních škol z Prahy 6. 
Připravilo Post Bellum ve spolupráci MČ Praha 6.

archetypy. Tedy základní elementy Musilovy tvor-
by od momentu, kdy se poprvé chopil jemných 
tatérských nástrojů i později poté, co vzal do ruky 
štětec a definitivně vyměnil lidské tělo za plátno. 
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MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, 
Praha 6

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6. 
Otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěvy je 
možné po předchozí rezervaci. Tel.: 224 312 012, 
www.muzeumprahy.cz

Studijní a dokumentační centrum Norbertov 
/ Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6, tel.: 
233 323 997, www.muzeumprahy.cz, otevřeno: út, 
čt, so, ne 10–18 h.

VÝSTAVA
do 29. 9. / Božena Rothmayerová Horneková a Ali-
ce Masaryková. Svěřenkyně a mentor (1926–
1939). Vzájemné vztahy mezi dvěma osobnostmi 
ženské kultury 20. a 30. let 20. století.

PŘEDNÁŠKY
18. 9. v 17 hod. Praha nepostavená. Naděje 60.–70. 
let. Projekty druhé poloviny 20. století, které byly 
určeny pro Prahu, ale nebyly nikdy realizovány. 
Přednášející: doc. Ing. arch. Radomíra Sedláková, 
CSc. Rezervace: www.muzeumprahy.cz

KOMENTOVANÉ VYCHÁZKY
17. 9. od 17 hod. Od Müllerovy po stopách nejen 
prvorepublikových politiků. Na Ořechovce žili pr-
vorepublikoví politici. Během druhé světové války 
byla část domů zabrána a využívána příslušníky 
německých represivních sil. Komu z těchto osob-
ností se bydlení na Ořechovce zalíbilo a jaké byly 
jejich osudy? Začátek ve Studijním a dokumentač-
ním centru Norbertov. Průvodkyně: H. Čenková.

ŠESŤÁK na VÍTĚZNÉM 
NÁMĚSTÍ
4. 9. Sousedské středy – broušení nožů a nůžek, 
blešák
5. 9. Tančírna Latino – Forró Prague. Taneční lekce 
od 18 hod.
6. 9. Koncert - Chleba se Salámem, kytara a zpěv
9. 9. NEWDOT - Korejský perkusivní kvintet
10. 9. Calligraffiti Livepainting by @iamrushdog - 
živá malba
11. 9. Sousedské středy - broušení nožů a nůžek, 
blešák
11. 9. 100 let waldorfské pedagogiky. Tvořivé dílny 
pro děti i dospělé. Práce s přírodními materiály, 
akvarelové malování, práce s mědí.
12. 9. Swingová tančírna - Zig Zag. Taneční lekce 
od 18hod.
13. 9. Koncert strunné duo Vítek a Tomáš, kytara 
a basové kytara
18. 9. Tři dny s Prahou 6 na téma Klimatická změ-
na. Beseda s občany 17–18 hod.
18. 9. Sousedské středy – broušení nožů a nůžek, 
blešák
19. 9. Šesťáková divadelní dílna pro děti i dospělé
19. 9. Tančírna Latino – Forró Prague. Taneční lekce 
od 18 hod.
20. 9. Tři dny s Prahou 6 na téma Klimatická změ-
na. Beseda s občany 17–18 hod.
20. 9. Otevřený hudební JAM session strunných 
a dechových nástrojů

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před prvním 
představením), tel.: 233 102 991, pokladna@
dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. Kino senior 
60 Kč, Baby kino 80 Kč.

7. 9.   15:30 Spider-Man: Daleko od domova 
 (dabing)

   18:00 Spider-Man: Daleko od domova 
 (titulky)

  20:30 Tenkrát v Hollywoodu
8. 9. 14:00 Toy Story 4: Příběh hraček
  16:00 Hodinářův učeň 
  18:00 Tenkrát v Hollywoodu
   21:00 Spider-Man: Daleko od domova 

 (titulky)
9. 9.  16:00 Hitler versus Picasso / kino senior
  18:00 Rychle a zběsile: Hobbs a Shaw
  20:30 Tenkrát v Hollywoodu
10. 9.  18:00 Tenkrát v Hollywoodu
  21:00 Slunovrat
11. 9.  16:00 Rocketman / kino senior
  18:00 Rychle a zběsile: Hobbs a Shaw
  20:30 Tenkrát v Hollywoodu
13. 9.  16:00 Bolest a sláva / kino senior
  18:00 Tenkrát v Hollywoodu
  21:00 Slunovrat
14. 9.  14:00 Hodinářův učeň 
  16:00 Lví král
  18:00 Anna
  20:30 To Kapitola 2
15. 9.  18:00 Anna
  20:30 To Kapitola 2
16. 9.   16:00 Van Gogh – o obilných polích a oblač-

ném nebi / kino senior
  18:00 Mrtví neumírají
  20:00 Nabarvené ptáče 
17. 9.  17:30 Nabarvené ptáče 
  21:00 Spalovač mrtvol 
18. 9.   16:00 Trabantem tam a zase zpátky / kino 

senior
  18:00 Mrtví neumírají
  20:00 Nabarvené ptáče
21. 9.  14:00 Toy Story 4: Příběh hraček
  16:00 Playmobil ve filmu
  18:00 Román pro pokročilé 
  20:30 Ad Astra
22. 9.  14:00 Hodinářův učeň 
  16:00 Lví král
  18:00 Ad Astra
  20:15 Rozmarné léto  
23. 9.  16:00 Caravaggio – duše a krev / kino senior
  18:00 Román pro pokročilé 
  20:30 Rambo: Poslední krev
24. 9.  18:00 Přes prsty 
  20:30 Spalovač mrtvol 
25. 9.  16:00 Rocketman 
  18:00 Román pro pokročilé 
  20:30 Rambo: Poslední krev
26. 9.  18:00 Přes prsty 
  20:30 Diego Maradona 
27. 9.  16:00 Všichni to vědí 
  18:00 Národní třída
  20:30/Deštivý den v New Yorku

INZERCE

21. 9. Zažít město jinak – sousedské slavnosti 
25. 9. Sousedské středy – broušení nožů a nůžek, 
blešák
26. 9. Swingová tančírna – Zig Zag. Taneční lekce 
od 18 hod.
27. 9. Koncert Kaczi 

DOMOV SV. KARLA 
BOROMEJSKÉHO
K Šancím 50/6, 163 00 Praha 17

1. 9. od 15.30 hod. / Světová a japonská hud-
ba - klavírní koncert Julie Okaji, na programu: F. 
Chopin, K. Hirai, N. Ikeda, H. Hayasaka, J. Hissaishi, 
T. Nakajima a B. Smetana 

8. 9. od 14 hod. / Vinobraní v klášteře – 6. ročník, 
účinkují: Jožka Šmukař a cimbálová muzika, Jitka 
Zelenková, Karel Gott Cover Band, Dětský folklorní 
soubor Vonička, pěvecký a taneční soubor Musica 
e Danza.

15. 9. od 15.30 hod. / Kytarový koncert se zpěvem.

22. 9. od 15.30 hod. / Slavné maličkosti v podání 
Dua Dacapo (A. Dvořák, Z. Fibich, J. S. Bach, P. I. 
Čajkovský, A. Vivaldi aj.)

29. 9. od 17 hod. / Koncert pěveckého sboru Naši 
pěvci a Klimentského komorního instrumentální-
ho souboru.

1. 10.  18:00 Národní třída 
  20:30 Oni a Silvio
2. 10.  16:00 Yesterday)
  18:00 Deštivý den v New Yorku
  20:30 Národní třída  

Od září promítáme s novou klimatizací. Kino seni-
or za výhodné vstupné 60 Kč. 
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Hledáme spolehlivou paní na úklid RD Roztoky 1x týdně, 
4-5h, tel. 777 578 461

Koupím byty pro své děti. Přímý zájemce. RK nevolat. 
Tel. : 702815516  

Nabízím pracovní poměr kvalifikované sestřičce, 
přednostně důchodkyni  na tři dny v týdnu. Ordinace 
je na Vítězném náměstí 10. Nástup možný od září 
2019. MUDr. Kupetzová

Pronajmeme 127 m2 prodejní, kancelářské a skladové plochy 
u parku P. Šabacha. Více na tel.: 603 551 318

Výměna bytů na Praze 6, krásný tichý 3+1, 110 m2, obecní, 
za menší podobné kvality. 603318261.

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení sklepů, bytů, 
pozůstalostí atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za rozumnou 
cenu. Stěhování všeho druhu. Volejte: 773 484 056

Nabízím kompletně zařízenou stomatologickou ordinaci v Praze  6 na Kulaťáku. Vybavení: jedno křeslo, PC dent. OPG i  intraorální rönt-
gen. Upřednostňuji pronájem na delší dobu. Vhodné také pro dentální hygienistku. Prosím volejte na číslo: 233 342 474

SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN A BALKONOVÝCH DVEŘÍ. 
Tel: 733 720 950  e-mail: zdenek.janci@email.cz

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele. Tel.: 604 617 788

Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky a sádrokar-
ton, sezonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476.

KVÍZ
Kde stojí sousoší, které vidíte na obrázku?
Odpověď zasílejte do 20. září 2019 na adresu 
radnice a obálku označte nápisem KVÍZ.  Vítěz 
obdrží zajímavou publikaci poštou. 

Správná odpověď ke kvízu z minulého 
čísla  zněla: Stará čistírna odpadních vod 
v Bubenči.
Výhercem publikace je Ivana Kořínková.

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K  Brusce 5, Praha 6, www.pi-
seckabrana.cz. Informace na tel.: 224 326 180,
info@porteos.cz, www.freshsenior.cz

Nabídka kurzů na www.freshsenior.cz/kurzy
Výtvarný kurz – úterý 10:00 – 12:00 
Trénování paměti – 11:00 – 12:00
Kondiční a rehabilitační cvičení - středa 10:00 
– 11:00
Jóga – středa 11:05 – 12:05 a 12:10 – 13:10
Anglická konverzace – středa 10:00 – 11:00, 
11:05 – 12:05 a 12:10 – 13:10
Francouzská konverzace – čtvrtek 9:30 – 11:00 
a 11:05 – 12:35
Taj-ji – čtvrtek 10:00 – 11:00
Pevný střed těla – čtvrtek 11:05 – 12:05 a 12:10 
– 13:10

10. 9. 16.00 Písecká brána / Setkání se Chan-
tal Poullain. Beseda s francouzskou divadelní, 
filmovou herečkou a šansoniérkou, která zapus-
tila kořeny v Čechách.

17. 9. 16.00 Villa Pellé / Z dějin Českých zemí 
– od Václava IV. po defenestraci. Kulatá výročí, 
která se váží k letopočtům zakončených číslem 
9, představí PhDr. Jaroslava Nováková, historič-
ka a kurátorka Pražské informační služby. 

24. 9. 16.00 Písecká brána / Babí léto v pohy-
bu. Fresh fashion – módní přehlídka. Současné 
módní trendy pro starší a pokročilé. 

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská  
služba Prahy 6. Informace získáte na: Irena 
Simeonová, tel.: 736 489 330,  
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Pondělí 2. 9. Cvičení na židlích pro zdravá 
záda 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,10 – 16,10 II. skupina

Úterý 3. 9. Stop zapomínání – II. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Středa 4. 9. Rozdělovací schůzka do sku-
pin PC
14,30  Je nutné se osobně dostavit. 
Počet účastníků je omezen.

Pondělí 9. 9. Harmonizační cvičení 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,10 – 16,10 II. skupina

Úterý 10. 9. Stop zapomínání – I. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Středa 11. 9. Toulky Prahou 
14,00 – 16,00 „Starou Bubenčí do Stromovky 
ke Šlechtově restauraci. Zpátky kolem Malé 
říčky k Císařskému mlýnu. Sraz: 14.00 na stanici 
bus 131 směr Bořislavka.

Čtvrtek 12. 9. „S písničkou kolem zeměkoule“
14,30 – 16,00 O Californii, Chile, Tahiti, Aus-
trálii, Novém Zélandu a Číně. Klávesy a zpěv: 
Daniel Dobiáš, vypráví Elena Hellebrandová.

Pondělí 16. 9. Cvičení na židlích na podporu 
stability 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,10 – 16,10 II. skupina

Úterý 17. 9. Stop zapomínání – II. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
 
Středa 18. 9. „Zvyšování finanční gramot-
nosti u seniorů“
14,30 – 16,00 Přednáší: Marie Svobodová

Čtvrtek 19. 9. Pojďme si zazpívat s Michalem 
Kotasem a Františkem Smrčkou
14,30 – 16,00 písně věčně zelené

Pondělí 23. 9. Cvičení s theraband gumou 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,10 – 16,10 II. skupina

Úterý 24. 9. Stop zapomínání – I. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Čtvrtek 26. 9. „Baletní vějíř“, Bianka 
 Dobrodinská

14,30 – 16,00 Program: Moravská lidová, 
Ruská lidová, Indický tanec, Španělský tanec, 
Nokturno, Tatarský tanec, Maďarský tanec, 
Staropražská.

Pondělí 30. 9. Cvičení na židlích pro zdravá 
záda 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,10 – 16,10 II. skupina
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POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.

 BUĎTE I VY NAŠÍM ČLENEM 
VÝHODNĚ

KOULOVA 15, PRAHA – 6, DEJVICE
V ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

ZDARMA 1. VSTUP PŘI KOUPI 
PERMANENTKY S TÍMTO KUPÓNEM

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

FITNESS – PODBABA
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09, KDU-ČSL 
Předseda: Mgr. O. Dušek
místopředsedové: MUDr. Marián Hošek, marian.
hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266, Mgr. M. Baxa, 
mbaxa@praha6.cz; členové: Mgr. Jiří Růžička, 
602 176 922, jruzicka@praha6.cz, Mgr. O. Kolář, 
Ing. arch. Eva Smutná, Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, 
jvaculik@praha6.cz, Mgr. J. Bartůšek, Mgr. M. Kaňáko-
vá, Mgr. D. Klepková

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS  
Předsedkyně: Mgr. Kateřina Bartošová,  
kbartosova@email.cz ; místopředsedové: Mgr. P. Ci-
vínová, J. Dočekal; členové: Mgr. J. Stárek, jstarek@
praha6.cz, Ing. Marie Kubíková, tel.: 724 174 006, 
e-mail:  marie_kubikova@seznam, Ing. Jiří Lála, jlala@

praha6. cz, Ing. Z. Hlinský, JUDr. Mgr. M. Petrásek, 
Ing. Bc. Simona Nesvadbová, Ph.D., V. Šuvarina, 

ZASTUPITELSKÝ KLUB PIRÁTI PRAHA 6
Předseda: Mgr. O. Chrást, ondrej.chrast@gmail.com
členové: V. Mahrik, J. Kabelová, jana.kabelova@pira-
ti.cz, Ing. M. Vlach, milos@easy.cz, B. Hrůzová, Ing. E. 
Tichá, Ing. V. Šraier, Mgr. Tomáš Šídlo, Jiří Hoskovec.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN)  
Předseda: MgA. Petr Prokop tel.: 608 920 937,  
petar@vosto5.cz
členové: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz,  
tel.: 220 189 170, Ing. Mgr. Oldřich Kužílek,  
 e-mail: kuzilek@otevrete.cz, Ing. Mgr. Libor Bezděk, 

tel.: 775 870 642, bezdek@ddmpraha.cz, Mgr. P. Kar-
vánek, MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6, Zdeněk 
Hořánek, zhoranek@praha6.cz, tel.: 602 336 140

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA 6
Předseda: Ing. Arch. M. Polách,
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832; členové: 
JUDr. P. Pražáková, Ing. J. Holý, Ing. P. Macháček, Bc. T. 
Klíčová, Ing. Roman Mejstřík

NEZAŘAZENÍ ZASTUPITELÉ 
Mgr. P. Píša Ph.D. (Zelení), tel: 603 114 577,  
e-mail: ppisa@praha6.cz
Ing. P. Weber (Zelení), weber.pavel@seznam.cz
MUDr. Antonín Nechvátal (Zelení), tel.: 774 077 650,  
e-mail: anechvatal@email.cz

KONTAKTY NA NA ZASTUPITELE 

INZERCE

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka / 

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY 
i poškozené. Zejména máme zájem o dečky, přehozy, 

hračky–vláčky, panenky, auta,modely autíček, parní stroj, 
reklamní cedule. Sklo hutní-těžké, broušené, skleněné 

objekty-sochy,barevné-vázy, mísy, popelníky.Vzduchovky, 
zbraně, gramofony, telefony. Porcelán-sošky. Kovové 

mísy, košíky, tácy.Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, 
grafiku-moře, krajiny, děti, válka, města, folklor, abstrakce, 
romantická malba, hospodský námět. Hodiny-pendlovky, 
podlahové, ročky-pod skleněným poklopem, aj.Sochy-kov, 

dřevo. Šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii-korále-
brože.Vánoční ozdoby, Betlémy-papír, dřevo. Nábytek 

z chromových trubek-stojany, věšáky.Lampy, lustry.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz

Vyměním městský bezbariérový byt 4+1 I. kategorie v Kladně v komplexu META  za malý  
městský byt  v Praze 6.  Jiný typ vlastnictví doplatím.  V domě je možnost využít  nepřetržitou 
pečovatelskou službu. Tel. 603 780 273

Vojenské lesy a statky ČR, s.p. nabízí volná místa bezpečnostních pracovníků na místa v Praze 
ve 12 hodinovém nepřetržitém provozu. Požadavek trestní bezúhonnost a občanství ČR. Nabízíme 
výhody a jistoty práce ve státním podniku. Kontakt: 602 115 060, 724 071 133, 954 003 696, email: 
podatelna.vls@vls.cz

Stomatologie KUPETZOVÁ, Dejvice, Vítězné náměstí 10, 3. patro přijímá nové pacienty. Volejte na číslo 
775 523 377 nebo pevná linka 233 342 474. Termín dostanete ihned nebo po domluvě následující den. 

Vojenská nemocnice v Praze 6 přijme kuchařku/kuchaře do pracovního poměru. Hledáme zájemce 
do ranního provozu (po-pá) do kuchyně pro zaměstnance a do dvousměnného provozu (po-ne) 
do  kuchyně pro pacienty nemocnice. Nabízíme možnost ubytování pro mimopražské, zaměstnanecké 
benefity, více informací na webu kariera.uvn.cz. V případě zájmu pošlete svůj životopis na adresu: 
personalni@uvn.cz nebo volejte na tel. 973203602.



INZERCE


